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Volilna pravica je splošna in enaka. 
Vsak državljan , kije dopolnil IS let, 
ima pravico voliti in biti voljen... 
(Ustava Republike Slovenije, 43. člen) 

Državljani demokratičnih držav lahko tudi 
sami neposredno sodelujejo pri izbiri ljudi, 
ki vodijo državno, zakonodajno in izvršilno 
oblast. Po letu 1990 je tudi Slovenija postala 
demokratična in kot volilci smo že dvakrat 
izbirali stranke, njigove programe in po
slance. 10. novembra I 996 se bomo na 
volišča zaradi izbire članov slovenskega Par
lamenta podali že tretjič. Kljub temu, da pri 
nas poslancev še ne volimo neposredno, pa 
pomeni izbira pravih strank, ki bodo vodile 
Slovenijo v naslednjih štirih letih, naj
pomembnejše politično dogajanje, v kate
rem lahko sodelujemo vsi polnoletni dr-

ZLSD 

žavljani. Prav je, da se volitev polnoštcvilno 
in odgovorno udeležimo vsi, tako tisti, ki ste 
zadovoljni s sedanjim stanjem in boste vo
li l i vladajoče stranke, še posebej pa tisti, ki z 

državno oblastjo nismo najbolj zadovoljni in 
bomo podprli opozicijske stranke. 
Vedite, da z neudeležbo na volitah, v nedel
jo 10. novembra, za štiri leta podprete 
nasprotno stran. 

ŽUPAN 
RUDOLF ROME 

SLS SDS 

LDS SKD 

DeSUS SOPS 
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SLS - SLOVENSKA UUDSKA STRANKA 
ZAUPAJMO NAČELNOSTI SLOVENSKE UUDSKE STRANKE 

Rudolf Rome dipl. ing. 

Kljub temu, da tudi v novih "bolj demo
kratičnih" časih Slovenska ljudska stranka os
taja v opoziciji, ima čedalje več simpatizerjev. 
Stranka je namreč načelna in od začetka vztra
ja pri svojih vrednotah ter programu, ki od slov
enske družbe terja spremembe. Tega pa sedaj 
vladajoče stranke ne zmorejo ali pa nočejo stor
iti. Priljubljenost SLS pa izhaja tudi iz njene 

odprtosti, svetovljanstva, ljudskosti in povezov
alne vloge v slovenskem političnem prostoru. 
Ne boji se volilcev, saj jih niti stranka, niti nje
ni javni predstavniki niso izneverili - za razli
ko od dogajanj v drugih strankah. Boji se le, da 
njeni simpatizerji 10. novembra ne bodo hoteli 
na volišča. Stanje v slovenski družbi je trenut
no namreč tudi po zaslugi vladajoče elite zelo 
malodušno, pesimistično, krivično in up
ravičeno polno nezadovoljstva. Zato vas na tem 
mestu prosimo, če vsi, ki podpirate pravičnost, 
poštenje in slovenstvo, če ste člani ali simpa
tizerji Slovenske ljudske stranke ali terjate vred
nostne, družbene in politične spremembe, 
pridete na Martinovo nedeljo na volišča in pod
prete opozicijsko stranko - načelno stranko SLS. 

OO SLS GROSUPLJE 
PROGRAM SLOVENSKE LJUDSKE 
STRANKE 
Program SLS od vsega začetka temelji na štir
ih vrednostnih točkah: 
• ponos in ljubezen do Slovenije in slovenstva 
• trdnost in klenost, ki izhajata iz slovenske 

zemlje in krščanske etike 
• pošteno delo in znanje, ki sta vira osebne 

svobode in družbenega razvoja 
• kultura sodelovanja in spoštovanja. 
• Slovenska ljudska stranka raste iz korenin 

preteklosti, njen program pa je usmerjen v 

prihodnost: 
• za zdravo, inovativno in konkurenčno slov

ensko gospodarstvo 
• za pošteno lastninjenje družbenega pre

moženja 
• za pravni red in pravičnost države 
• za enakomeren razvoj slovenskega podeželja 

in vseh mest 
• za razvoj slovenskega kmetijstva, da bo lah

ko izpolnilo ekonomsko, ekološko in social-
no-demografsko poslanstvo 

• za spoštovanje znanja, poštenega dela in s 
trudom pridobljene lastnine 

• za socialno, pokojninsko in zdravstveno 
varstvo Slovencev 

• za utrjevanje slovenske države, oživljanje 
slovenstva doma in po svetu, dobre odnose s 
sosednjimi državami in racionalen vstop v 
evropske povezave 

• za objektivno in strpno obravnavanje naše 
narodne, politične, vojaške in cerkvene 
zgodovine 

• za dokončanje denacionalizacije in popravo 
krivic iz preteklosti 

• za večjo vlogo občin in občanov 
• za državno pomoč pri gradnji šolskih in šport

nih objektov, cest in druge infrastrukture 
• za odločno pomoč podjetnikom in drobne

mu gospodarstvu. 

SDS 

Janez Janša 
^ f c f t \Socialdemokratska stranka Slovenije 

^ \ \SocialDemoaatic Partv ofSlovenia 

JANEZ JANŠA je kandidat Socialdemokratske 
stranke v Vašem volilnem okraju. Posebej ga ni 
treba predstavljati, saj vse od rojstva leta 1958 
živi in dela med nami. Osnovno šolo je obisk
oval v Žalni in na Grosupljem, gimnazijo pa v 
Stični. Danes z družino živi na Grosupljem. Leta 
1988 je bil med nosilci slovenske pomladi, leta 
1991 je kot obrambni minister skupaj s svojimi 
sodelavci pripravil in vodil uspešno obrambo 
Slovenije. Spominjamo se ga, kako je natančno 
pred petimi leti v koprskem pristanišču spreml
jal odhod zadnjega vojaka JLA iz Slovenije. 
Takrat smo Slovenci postali res svobodni. Danes 
je predsednik Socialdemokratske stranke Slov
enije, vendar ne prejema plače iz proračuna, 
ampak zanjo dela v majhnem računalniškem 
podjetju. 
Njegovega imena ne boste našli na vrhu nacio
nalne liste, ki bo omogočila prvakom drugih 
strank, da bodo avtomatično postali poslanci, 
četudi ne bi dobili nobenega glasu od volivk in 
volivcev. Socialdemokratska stranka Slovenije 
nacionalne liste sploh nima. Janez Janša je sam 
odklonil, da bi bil tako kot Drnovšek, Peterle ali 
Podobnik priviligiran napram drugim kandida
tom njegove stranke. Izvolitev Janeza Janše je 
tako odvisna samo od Vaših glasov. 
Socialdemokratska stranka Slovenije seje pod 
vodstvom Janeza Janše dosledno borila proti 

privilegijem, za popravo krivic, za vrnitev 
ukradenega premoženja in proti divjemu lastnin
jenju. Ostro je nastopila proti avtomatičnemu 
podeljevanju državljanstev prebivalcem nekdan
jih jugoslovanskih republik in proti diskrimi
naciji Slovencv po svetu, od katerih mnogi še 
vedno zaman čakajo slovenski potni list. Janez 
Janša seje dosledno zavzemal za predvolilni 
sporazum in skupen nastop strank slovenske 
pomladi. 
V novem parlamentu in v vladi potrebujemo lju
di, ki natančno vedo, kaj hočejo in ki so že doslej 
dokazali, da držijo besedo. Ljudi, ki bodo sposob
ni zagovarjati interese naših krajev in vseh nas 
tudi na državnem nivoju. Ljudi, ki znajo in si up
ajo. Samo tako bo hitrejši razvoj stalen gost v naših 
krajih, občinam pa bo ostalo več denarja za reše
vanje vsakdanjih potreb ljudi. Samo s takimi ljud
mi bomo uspeli zagotoviti nova delovna mesta, 
svež denar za naše gospodarstvo in reforme, s 
katerimi bomo ukinili privilegije in odprli mladim 
možnosti za pridobitev stanovanj, novih in višjih 
štipendij, upokojencem z nizkimi pokojninami pa 
zagotovili vsak mesec pošteno pokojnino. Samo 
z ljudmi, ki SO že doslej dokazali, da se znajo trdo 
pogajati za naše skupne interese in ki so sposobni 
gledati na našo skupno korist, zaščititi slovenskega 
kmeta, slovensko kulturo in slovensko zemljo, 
lahko mirno zremo prihodnosti v oči. 

file:///Socialdemokratska
file:///Social
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JANEZ LESJAK 
KANDIDAT ZA POSLANCA 

Z D A J JE P R A V I ČAS! S T O P I M O S K U P A J V N O V O TISOČLETJE! 

ES 

..... 

=» fm 

LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

Janez, Lesjak 

Janez Lesjak seje rodil v Grosupljem in ga od 
tedaj ni zapustil. Zaposlil seje na področju tur
izma, nato pa v občinskem poveljstvu TO Slo
venije, čigar enote so prejele najvišja državna 
priznanja. Po končanem študiju organizacije 
dela je prestopil v gospodarstvo. Sedaj je direk
tor podjetja PARTNLR Grosuplje. V kritičnih 
trenutkih osamosvajanja je prevzel poveljevan
je enotam in poveljstvu TO ljubljanske pokra
jine. 
ZAKAJ KANDIDIRA ? 
"Za kandidaturo za poslanca Državnega zbora 
Republike Slovenije na listi LDS sem se od
ločil predvsem zaradi tega, ker nisem povsem 
zadovoljen z vsem, kar se dogaja okoli mene, 
zato želim po svojih močeh aktivno in odgo
vorno prispevati k razvoju našega družbenega 
okolja. Večino problemov, ki obremenjujejo 
naše kraje in ljudi, dobro poznam, saj v tem 
okolju bivam in delam od rojstva. 

Kot poslanec v Državnem zboru se bom zavze
mal predvsem za razvoj gospodarstva in obrti, 
za zmanjšanje nezaposlenosti, za 
konkurenčnost in nerazdrobljenost kmetijstva, 
za urejenost regionalnih in krajevnih cest, za 
reševanje ekoloških problemov, za izkoriščan
je kulturnih možnosti in turističnih znamenito
sti v dobrobit naših krajev. 
Liberalna demokracija Slovenije je zmerna in 
strokovna stranka, neobremenjena s preteklost
jo in usmerjena v prihodnost, v novo tisočletje! 
Zato stopimo skupaj z LDS v leto 2000!" 

STOJIMO ZA SVOJIMI DEJANJI 
"BODI ZDRAVA, DOMOVINA!" 

Slavko Alojz Jamnih dipl. oec. 
SPOŠTOVANI OBČAN/ OBČIN GROSUPLJE, 
DOBREPOLJE IN IVANČNE GORICE, 
DR A GE DRŽA VLJA NKE IN DRŽA VUA NI! 
Namenoma sem za svoje volilno geslo izbral 
začetek iz slovenske pesmi domovini: BODI 
Zl )R AVA, DOMOVINA, ker je domovina nekaj 
najlepšega, najodličnejšega, kar je nam dano 

tukaj v Sloveniji. 
Skupaj z vami želim to domovino sooblikovati 
in soustvarjati na temelju spoštovanja drugačnos 
in udejanjanja tistega, kar je slovenstvo 
obdržalo do današnjih dni in ga bo še naprej -
krščanske omike. 
Slovenski krščanski demokrati se zavedamo, da 
za izpolnitev povedanega ni več dovolj biti 
samo proti. Tukaj in sedaj je potrebno mar
sikaj storiti, in to na vseh področjih: od zadev 
na osebni in družinski ravni do ureditve države 
iri njenih mednarodnih odnosov. Slovenska 
država je in bo samo toliko zdrava (družinsko, 
kulturno, gospodarsko, pravno, ekološko ...), 
kolikor bomo zanjo s poštenostjo naredili. 
Slovenski krščanski demokrati vam ne ponuja
mo čustveno razgretih nastopov in besed, ki se 
nikoli ne udejanijo in nas le begajo. Vabimo 
vas na pot realnosti, odločnosti in smelih kora
kov, tako kot smo jih znali narediti pri vodenju 
osamosvojitve Slovenije in v vseh letih samos
tojne države za demokratizacijo in razvoj 
družbe ter njeno blaginjo. 
Zato vas vabimo: naredimo to deželo prijetnej
šo za vse, ki jo imamo radi! 
Alojz Slavko Jamnik 

S K D odločno politiko 
pošten gospodarski red 
Z A : - varno deželo 

- srečno družino 
- moj kraj ... 

KDO J K NAŠ KANDIDAT? 
To je ALOJZ SLAVKO JAMNIK, dipl.oec. 
- Z ženo Renato si ustvarjata družino na Mali 
Ilovi Gori. Življenje jima pestrijo trije sinovi: 

Urban, Martin in Jan. 
- Izvoljen za poslanca na prvih svobodnih volit
vah leta 1990 v takratni trodomni parla
ment. 

- Gospodarsko-finančni strokovnjak, ki je 
najožje sodeloval pri pripravi in izvedbi osa
mosvojitve Slovenije predvsem na področju 
gospodarskega in denarnega osamosvajanja. 
- V mandatu prvega izvoljenega parlamenta je 
bil Član parlamentarnega odbora za kreditno-
monetarni sistem in politiko, ki je posebej 
skrbel za formiranje nove slovenske valute -
tolarja (letos praznujemo peto obletnico nje
gove uvedbe in prvo leto konvertibilnosti). 
- Od večjih pomembnih funkcij in služb, ki jih 
opravlja v bančnem in gopodarskem sistemu, 
omenimo samo nekatere: 
- direktor Agencije RS za sanacijo bank in hra
nilnic 
- član občinskega sveta in predsednik komisije 
za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja 
- predsednik nadzornega sveta Slovenskih 
železnic. 
- In nekaj pomembnih funkcij, ki so povezane z 
drugimi pomembnimi gibanji in dogodki: 
- član nadzornega odbora Slovenske Karitas 
- član cerkvenega odbora za pripravo nedavne
ga obiska papeža Janeza Pavla 11 v Sloveniji. 
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Dr. Rado Genorio mag., prof. 

Dr. Rado Genorio, mag., prof. 
Rodil sem se 27. aprila 1954 v številni delavs
ki družini očeta Ivana, zidarja pri tedanjem SGP 
Grosuplje, in matere Milene, rojene Žitnik, 
gospodinje. V domačem kraju sem dokončal 
osnovno šolo in leta 1973 maturiral na Gimna-

Ivan Prebil 

Po poklicu sem komercialni delavec. Sedaj sem 
upokojenec.Deloval sem kot odbornik v bivši 
občinski skupščini Vič - Rudnik ter 10 let kot 
tajnik KS. 

Sedaj aktivno delujem v DU in v DeSUS. 

Naj pojasnim, zakaj poleg društev upokojencev 

š Levo zgoraj. 
Združen i! 

ziji "Josipa Jurčiča". Diplomiral, magistriral in 
doktoriral sem na Filozofski fakulteti v Ljubl
jani. Imam 19 let delovne dobe, od tega 15 let 
v znanstveno-raziskovalni dejavnosti in skoraj 
štiri leta v vladnih službah. 
Moji interesi zadevajo širše področje med
narodnih odnosov, politične geografije, geo
politike in diplomacije. Vse to se kaže tudi v 
mojem dosedanjem delu. Med drugim sem bil 
celo desetletje ravnatelj Inštituta za geografi
jo Univerze v Ljubljani, državni sekretar v 
Ministrstvu za znanost in tehnologijo, zadolžen 
za področje mednarodnega sodelovanja. S 
svojim delom na obeh omenjenih področjih 
sem veliko prispeval pri mednarodnem uvel
javljanju mlade slovenske države. Ko je zn
anstveno ministrstvo prevzela SKD, sem post
al žrtev njihovih kadrovskih čistk ter si nato 
po daljšem premoru našel službo v Ministrst
vu za zunanje zadeve, kjer se ukvarjam z 
evropskimi zadevami. 
Medtem sem se po daljšem bivanju v Ljub
ljani z družino vrnil v svoj rodni kraj. V svoji 

še Demokratična stranka upokojencev Slo
venije - DeSUS! 

Zato, ker smo upokojenci razočarani nad poli
tičnimi strankami. Ko so v opoziciji, nam za 
naše glasove obljubljajo gradove v oblakih. Ko 
so na oblasti, pozabljajo na predvolilne obljube 
in nam omejujo naše zaslužene pravice. 

Za svoje pridobljene pravice nočemo prosjači
ti ! V parlamentu hočemo soodločati ! Zanaša
mo se lahko le na svojo upokojensko stranko 
DeSUS in na naše, v parlament izvoljene po
slance. 

Zavedamo se, daje razvoj in bodočnost države 
na plečih mladih. Pri tem pa jim hočemo poma
gati s svojo zrelostjo, iskušnjami, znanjem in 
modrostjo. Zato želimo in hočemo biti prisotni 
v parlamentu ! 

Svojo stranko DeSUS smo organizirali tudi 
zato, ker društva upokojencev po zakonu ne 
morejo vlagati kandidatnih list. Smo pa oboji 
dve polovici ene celote - upokojencev. 

Kot poslanec DeSUS se bom v parlamentu 
zavzemal: 

• za pospešeno gospodarsko rast in večjo 
zaposlitev, ker brez tega tudi pokojnin ne 
bo, 

• za pravično lastninjenje, produktivno 
zaposlovanje in skladni razvoj kmečkega 
gospodarstva, 

ožji in širši okolici sem del prostega časa začel 
posvečati razreševanju vsakdanjih problemov 
ljudi. Takojšnje sadove je obrodilo moje delo 
pri razvoju telefonskega omrežja ter nekaterih 
naložbah v kulturi ter v humanitarne namene. 
Ob morebitni izvolitvi se bom posvetil tistim 
nalogam, ki bodo pomagale pri razreševanju 
socialnih problemov, predvsem pa brezplačne
mu šolanju, ustreznejši štipendijski politiki, 
brezplačni zdravstveni oskrbi, izboljšanju 
gmotnega položaja mladih družin, zaposlenih 
in upokojencev ter odpravljanju vsakršnih 
krivic. Moja želja je, da se pripravimo na vkl
jučevanje v Evropo kot družba zaposlenih, 
izobraženih, zdravih in zadovoljnih ljudi. 
Slovenska prihodnost pripada vsem in ne le 
peščici petičnežev, jari gospodi ter na hitro 
pečenim lastnikom kapitala. Slovenijo naj zato 
vodijo sposobni, odgovorni in pošteni ter z 
dobrimi nameni za vse državl janke in 
državljane. 

Z D R U Ž E N A L I S T A 
s o C i a t n t h d t m a k r i t l o v 

• za soodvisnost gibanja pokojnin od giban
ja plač, 

• za učinkovitejšo in cenejšo državno upra
vo, racionalnejšo lokalno samoupravo in 
ponovno oživljanje krajevne samouprave, 
kar bo ustvarilo ustvarjalno klimo za kul
turni, družbeni in življenski utrip občanov, 

• za popolno ohranitev realne višine že pri
dobljenih pravic upokojencev in invalidov, 
tako na področju pokojnin kot tudi na po
dročju zdravstvenega in socialnega varst
va, 

• za spoštovanje slovenske zgodovine, ki je 
ohranjala slovenski narod, 

• za strpnost in odklanjanje sovraštva vseh 
oblik, kajti brez sodelovanja ne bomo ime
li uspešne države. 

Kot kandidat stranke DeSUS bom na volilnem 
listku pod zaporedno številko 9. 

Na volitve gremo z geslom "NIČ O N A S , 
BREZ NAS !" 

Ivan Prebil 

IVAN PREBIL, ro j . 2 6 . 6 . 1 9 3 0 



VOLITVE V DRŽAVNI ZBOR REPUBLIKE SLOVENIJE 
[_ VOLITVE'96 * V * VOLITVE'96 * * * VOLITVE '96 š] 

ZELENA ALTERNATIVA - EDINA GROSUPEUSKA 
ZELENA STRANKA 

ZELEMA ALTERNATIVA 
S L O V E N I J E 

Ivan Frbeiar, pesnik, samostojni kulturni 
delavec kandidat ZELENE AL TERNA TIVE 
(ne Zelenih) za državno zborske volitve 1996 

Zelena alternativa je stranka, ki seje "rodila" 
prav v Grosupljem, nastopila najprej na lokalnih 
volitvah pred dvema letoma, danes pa gre na 
državnozborske volitve kot vseslovenska stran
ka, ki predstavlja na eni strani alternativo Ze

lenim, na drugi strani pa alternativo t.i . 
klasičnim strankam. V slovenski politični pros
tor vstopa kot stranka prihodnosti. 
T.i. klasične stranke, s svojimi "klasičnimi" raz
prtijami, ki so nemalokrat nasledene in se jih 
ne znajo znebiti, ne uspevajo nastopati 
združevalno v dobrobit svoje države, čeprav 
so jih polna usta državotvornosti, poštenosti itd. 
Zelena alternativa izhaja iz premise, da naj bi 
bila Slovenija dežela (država) srečnih in zdravih 
ljudi. Čista narava in zdravo okolje naj bi bila 
podlaga za vse naše dejavnosti, osnova, na ka
teri je mogoče graditi znanje, socialo, zdravst
vo, gospodarstvo, turizem itd. Ni čudno, da se 
je stranka v slabem letu, odkar je registrirana, 
razširila po vsej Sloveniji, tako da že združuje 
vrsto strokovnjakov svojih področij: zdravnik
ov, kulturnikov, genetikov, inovatorjev, gospo
darstvenikov, gozdarjev, lovcev, skratka vseh 
tistih, ki jim je humanizem osnova delovanja 
in dela. 
Z A je edina slovenska stranka, ki podpira ref
erendumski pristop k zaprtju jedrske elektrarne. 
Je nova zelena stranka, ki ima mednarodne 
povezave za vstop v EU in njene integracije, 
obenem pa za to, da pred odločilnim korakom 
Slovenci postorimo, kar moramo: zavarujemo 
svojo zemljo, naravne parke, vire, kulturo! 
V stranki so se strinjali, da jo vodim na osnovi 
programa, ki smo ga skupno definirali, kar 
smatram za veliko odgovornost. V politiko sem 
kot pesnik vstopil zato, ker v drugačni stranki 
kot je Z E L E N A ALTERNATIVA, ne vidim 
perspektive. Gre za naravo, humanizem, pri

jateljstvo; Slovenijo, ki se bo razvijala na evrop
skih temeljih, v kateri ne bo prostora za vul
garen, dvoličen populizem, ki ponavadi vodi 
narod v propad pod pretvezo "svete domovin
ske dolžnosti", ali pod pretvezo takih ali 
drugačnih vprašljivih dušebrižniških vrednot ali 
ideologij. 
Volilci so mi že v dveh mandatih namenili pod
poro tako, da sem lahko zastopal okoljevarstve-
na stališča kot predsednik DPZ in sedaj kot 
svetnik občinskega sveta. Hvala za zaupanje. 
Kot prvi na listi Z E L E N E ALTERNATIVE za 
državnozborne volitve imam možnost da, v 
kolikor uspemo kot stranka vstopiti v parlament, 
postati poslanec v DZ, s tem pa mi bo omog
očeno delati za dobrobit Slovenije, njen nadal
jnji demokratični razvoj, obenem pa za dobro
bit cele naše občine in posebej krajev, kjer danes 
živim t.j. Grosupljega in Male Ilove Gore ali 
Šmarja, kjer sem se rodil, skratka krajev, kijih 
imam rad. 
Verjemite, da sem ob delu v občinski skupščini 
in občinskem svetu spoznal, kateri so problemi 
lokalnih skupnosti in kakojim pomagati. Vrata 
moje poslanske pisarne v Grosupljem, v kolikor 
bom, zahvaljujoč, vašim glasovom, izvoljen, 
bodo odprta za vse občane. Ob skrbi za okolje 
in kulturo na državni ravni vsekakor ne bom 
pozabil na svoje kraje in občane. 

Ivo FRBEŽAR 

V G R O S U P L J E M ŽE 2 LETI N A VAR
STVU O K O L J A DELUJE S A M O " Z E L E 
NA ALTERNATIVA" - ODBORA ZELENIH 
NI! 
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SOPS - SLOVENSKA OBRTNO PODJETNIŠKA 
STRANKA -STRANKA CENTRA 

Ničesar ne obljubljamo, saj tega ne znamo, 
znamo pa delati. To ni vrlina vsakogar, še na
jmanj pa države. SOPS - stranka centra se 
zavzema za interese vseh podjetnih Slov
encev, torej samozaposlenih, obrtnikov, pod
jetnikov, aktivnih notranjih delničarjev, 
zadružnikov, kmetov, malih in velikih vla
gateljev kapitala, varčevalcev, tujih vlagatel

jev, če odpirajo nova delovna mesta, up
okojencev in vseh vrst razlaščencev, ker naj 
vsak dobi le svoje. 
VABIMO VSE, ki ne verjamejo več obljubam, 
da na volilnem listku, glasovnici obkrožite 
številko 11, Slovenska obrtno podjetniška 
stranka - stranka centra SOPS, katere kandi
dat je L A M P R E T B R A N K O - pravnik. 

Rezultati obljub so prikazani v naslenji preglednici: 
Št. zaposlenih in Št. zaposlenih in Zvečanje a 
nezaposlenih leta 1990 nezaposlenih maj 1996 zmanjšanje 

Gospodarstvo 648.001 437.456 - 210.545 
Negospodarstvo 134.214 148.286 + 14.072 
Trgovina 73.077 55.206 - 17.871 
Gostinstvo in turizem 24.888 15.508 -9.308 
Obrt in osebne storitve 22.653 14.499 - 8.154 
Banke 10.975 10.730 + 723 
Druž. Org. država in 26.702 41.913 + 15.211 
skupnosti 
Samozaposlene osebe 104.788 109.580 + 4.792 
Zaposlene osebe 41.439 53.212 + 11.773 
pri zasebnikih 
Brezposelni 44.623 118.321 t 73.698 
Upokojenci 384.094 454.722 + 70.628 
Kmečke pokojnine 27.820 17.671 - 10.149 

Branko Lampret 

Oderuške obresti onemogočajo investicijski 
zagon podjetnikom, obrtnikom in podjetjem, 
saj so bili krediti leta 1992 po R+26 %, leta 
1996 pa po T O M + 12,6 %. V bankah je pre
več vlog slovenskih varčevalcev, ki se ne opla-
jajo. Tolar se je v odnosu na D E M od leta 
1990 podražil za 26 % in dolar za 42 %. Vlada

joče stranke razprodajajO slovenski trg tujemu 
kapitalu. Bogatijo predvsem uvozniki. 
Izvozniki so izgubili samo v letih 1994/95 za 
1 milijardo D E M prihodkov. Industrija je pre
polovljena. 

ZA SOPS - IV volilna enota: 
Jože Intihar, dipl. ing. 

Vrstni red objavljenih kandidatov je bil do
ločen z žrebom na seji uredniškega odbora. 

Uredništvo 
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Izbran projekt za gradnjo 
nove šole 
S predstavitvijo izbranega in nekaterih najbol
jših projektov nove grosupeljske šole in telo
vadnice je bila v četrtek, 10. oktobra letos, 
dvorana grosupeljskega Družbenega doma v 
znamenju največjega in hkrati najbolj potreb
nega občinskega projekta. Uvodne besede je 
povedal župan Rudolf Rome in poudaril, daje 
izgradnja nove šole in telovadnice glavni in 
najpomembnejši projekt v obdobju njegovega 
vodenja občine Grosuplje. Glede na to, da je v 
razvojnih programih predvidena širitev nasel
ja, je to projekt, ki mora najti podporo v vseh 
sferah občine, saj pomeni tudi izboljšanje 
pogojev za našo mladino. Dejstvo, da v Grosu
pljem kar 30 % učencev obiskuje pouk v 
popoldanski izmeni in da so to najmlajši učen
ci (od 1. do 4. razreda), ki so dopoldne poveči
ni prepuščeni sami sebi, je gotovo podatek, ki 
ne potrebuje drugih dokazovanj o potrebnosti 
šole v Grosupljem. "Še vedno računam na po
moč prebivalcev in pa seveda pričakujemo tudi 
pomoč države. Tako upamo, da bo nova šola s 
telovadnico zgrajena vsaj do leta 2000. Z otvor
itvijo tega težko pričakovanega objekta bo v 
Grosupljem čisto drugače, kot je danes", je bil 
vzpodbuden župan. 
Predsednik komisije za izbor projekta Franc 
Ahlin pa je uvodoma povedal, da seje komisi
ja sestala kar 6x in ni imela lahkega dela, saj je 
na razpis prispelo kar 17 idejnih projektov, 
komisija pa seje v Finalnem delu odločala med 
šestimi projekti. Po besedah predsednika ko
misije je izbrani projekt prof. Vojteha Ravni
karja, d.i.a. z vseh vidikov ocenjevanja po kri
terijih tako izstopal, da se pri izbiri ni bilo težko 
odločiti. Predstavil pa ga je kar avtor sam. 
Njegova uvodna predstavitev: TO JE A R 
H I T E K T U R A T E G A TISOČLETJA! je nav
zočim na nevsiljiv način izvenela kot poslani
ca, naj to šolo s telovadnico resnično zgradimo 
do I. 2000. 
Zanimivo pri našem delu je bilo predvsem 
vprašanje, kako izrabiti krajinsko sliko vzdolž 
potoka. Ugotovili smo, da ne smemo zasuti 
preostale doline, zato smo šolski kompleks stis
nili k cesti, da tudi s tem Grosuplje dobi čim
bolj mestno potezo. Šola funkcionira kot bar-
era v neokrnjeni naravi vzdolž vodnega toka. 
Šolo smo s pomočjo večnamenskega prostora 
zasnovali tako, da ima otrok v šoli občutek, da 
je sredi širšega prostora, da nima vtisa zaprtos
ti, utesnjenosti, je poudaril avtor projekta prof. 
Vojteh Ravnikar. Sama predstavitev je še do
datno dopolnila razgrnjene projekte in pod
krepila misel avtorja, da bo tako ta del Grosu-
plja, kjer bo šola stala, tudi arhitektonsko 
bogatejši. ' 
Zanimanje navzočih je bilo veliko, saj so po
zorno sledili besedam in si z velikimi interesi 
ogledovali projekte. Morda pa so besede po-

BIL JE RES SREČEN DAN... 

Prof. Vojteh Ravnikar, d.i.a.: "TO JE ARHITEKTURA TEGA TISOČLETJA..." 

močnice ravnatelja g.Olge Žitnik: "Danesjeza Upamo pa, da tisti najsrečnejši dan tudi grosu-
nas en srečen dan!" iskreno naredile ta večer peljskim šolarjem ni nedosegljiv. 
še prijetnejši. Alenka ADAMIČ 

Občina Grosuplje objavlja na podlagi pravilni
ka o dodelitvi enkratne občinske pomoči za 
izobraževanje na področju kmetijstva (Ur. list 
RS, št. 62/94) 

II. RAZPIS 
za dodelitev enkratne občinske pomoči za 

izobraževanje na področju 
kmetijstva v občini Grosuplje 

Vsebina in pogoji razpisa: 
1. Skupni znesek razpisanih sredstev je 
310.000,00 tolarjev. 
2. Za dodelitev enkratne denarne pomoči lah
ko zaprosijo učenci srednjega izobraževanja in 
študenti dodiplomskega študija v kmetijskih 
programih, ki izpolnjujejo razpisne pogoje. 
3. Za sredstva štipendije lahko zaprosijo up
ravičenci, ki izpolnjujejo naslednje pogoje: 
-da imajo stalno bivališče na območju občine, 
- da so predvideni prevzemniki kmetije, kar se 
v postopku ugotovi na podlagi pisne izjave star
šev ali samega upravičenca ter potrdi z mnen
jem kmetijsko svetovalna služba, 
- da že dodeljena štipendija iz kakršnegakoli 

drugega naslova ne presega 10.000,00 tolarjev 
mesečno, potni stroški niso všteti. 
4. Rok za vložitev prošenj je 20 dni od dneva 
objave razpisa v občinskem glasilu. Prosilci 
vložijo prošnje za denarno pomoč na Uradu za 
gospodarstvo in družbene dejavnosti Občine 
Grosuplje, Kolodvorska 2, Grosuplje. 
5. K vlogi za štipendijo mora biti priložena 
naslednja dokumentacija: 
- potrdilo o vpisu v kmetijski izobraževalni pro
gram, 
- posestni list kmetije staršev oz. upravičenca, 
- zadnje šolsko spričevalo. 
6. Župan Občine Grosuplje bo sprejel sklep o 
dodelitvi enkratne denarne pomoči najkasneje 
v 30 dneh od poteka roka za vložitev prošenj. 
Sklep bo prosilcem posredovan v osmih dneh 
po sprejemu. 
7. Informacije in navodila za vložitev prošenj 
dobijo prosilci na Uradu za gospodarstvo in 
družbene dejavnosti Občine Grosuplje, Kolod
vorska 2, telefon: 761-211. 

OBČINA GROSUPLJE 
ŽUPAN Rudolf ROME, dipl. ing. 

OBVESTILO! 
V proračunu Občine Grosuplje so v letu 1996 
namenjena sredstva za sofinanciranje naku
pa oz. zavarovanja plemenske živine. Za ta 
namen je na voljo 100.000,00 SIT. Občina 
Grosuplje sofinancira nakup v višini 10 % 
od nakupne cene plemenske živali, zavaro
vanje pa v višini 2.000,00 SIT na žival. Zain
teresirani lahko vložijo zahtevek za sofinan

ciranje nakupa oz. zavarovanja na naslov 
Občina Grosuplje, Urad za gospodarstvo in 
družbene dejavnosti, Kolodvorska 2, Grosu
plje. Zahtevku je potrebno priložiti mnenje 
kmetijske svetovalne službe in potrdilo o na
kupu oz. zavarovanju živali. Rok za oddajo 
vlog jc 15 dni od dneva objave v glasilu. 

Urad za gospodarstvo in družbene 
dejavnosti Občine Grosuplje 
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SEZNAM OBJAVLJENIH ODLOKOV IN SKLEPOV 
V URADNEM LISTU REPUBLIKE SLOVENIJE 

PLAKATNA MESTA OBČINE GROSUPLJE 
(v mesecu septembru in oktobru 
1996) 
- Sklep o uvedbi posebnega prispe
vka - samoprispevka za financiran
je, modernizacijo krajevne ceste 
Cikava - Sela pri Šmarju m za grad
njo kanalizacije Sela pri Šmarju 
(Uradni list Republike Slovenije, št. 
55/96) 
- Poročilo volilne komisije Kra
jevne skupnosti Šmarje - Sap o iz
idu glasovanja na referendumu o 
uvedbi posebnega prispevka za fi
nanciranje, modernizacijo krajevne 
ceste Cikava - Sela pri Šmarju in 
gradnjo kanalizacije Sela pri Šmar
ju 
(Uradni list Republike Slovenije, št. 
55/96) 

- Odlok o spremembah ureditvene
ga načrta za razširitev pokopališča 
v Grosupljem 
(Uradni list Republike Slovenije, št. 
56/96) 
- Sklep o določitvi cen programov 
v Vzgojnovarstvenem zavodu 
Kekec Grosuplje 
(Uradni list Republike Slovenije, št. 
56/96) 
- Sklep o ukinitvi statusa zemljišča 
v splošni rabi na parceli k.o. Gro
suplje 
(Uradni list Republike Slovenije, št. 
56/96) 
- Sklep o ukinitvi statusa zemljišča 
v splošni rabi na parceli k.o. Polica 
(Uradni list Republike Slovenije, 
št. 56/96) 

Občina Grosuplje je v letošnjem 
letu namenila del proračunskih 
sredstev tudi mikro urbani opremi. 
Ker je bilo plakatiranje v Grosu
pljem in okolici zelo neurejeno 
(plakati na drevesih, nevzdr-
ževanih oglasnih tablah ipd.) smo 
se odločili, da najprej poskrbimo 
za urejena plakatna mesta v nasel
ju Grosuplje in bližnji okolici. 
Plakatne površine so dveh tipov -
plakatni stebri in plakatni panoji. 
Postavitev letošnjih je šele uvod v 
vzpostavitev enotne mreže plakat
nih mest po celi občini. Plakatiran
je je urejeno tako, da zainteresir
ane stranke oddajo plakate Javne
mu komunalnemu podjetju Grosu
plje, zaračunavajo pa se stroški 
plakatiranja in nekaterim tudi ogla
sna površina (prihodek občine). 

Občinska uprava pripravlja deta-
jlnejši predpis o načinih in pogojih 
plakatiranja. 

KRAJEVNA SKUPNOST 
GROSUPLJE VABI VSE, 

KI ŽELIJO SODELOVATI 
NA BOŽIČNO-

NOVOLETNEM SEJMU, KI 
BO POTEKAL NA 

KOLODVORSKI UL. V 
GROSUPLJEM OD 23. 12.-
30.12.96, DA SE PRIJAVIJO 

K SODELOVANJU. 
PRIJAVE S P R E J E M A M O DO 

30.11. na naslov 
KS Gr. Kolodvorske 5, ali 

osebno ob uradnih urah (sreda 
15.-17. in pet. 10. - 12.) ure. 
Lepo vabljeni k sodelovanju! 

KS Grosuplje 
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SVETNIKI ZA SKUPNE INTERESE 
23. oktobra so se svetniki grosu
peljskega občinskega sveta sestali 
na svoji 20. seji. 
Zagrele so jih že prve točke dnev
nega reda. Potem, ko so sprejeli 
odlok o spremembi odlka o plakat
iranju in reklamiranju v občini, ki 
določa, da se 30 dni pred volitvami 
način plakatiranja določi s poseb
nim sklepom, ki ga izda župan, so 
obravnavali pogoje in način plakat
iranja v času volilne kampanje. Po 
besedah Saša Galonja, d.i.a., so 
nova plakatna mesta sovpadla v 
volilno kampanjo. Za celotno ob
močje občine Grosuplje je plani
ranih 80 plakatnih mest, za enkrat 
pa je nabavljenih 20, glede na fi
nančne možnosti. 
Plakatna mesta - jabolko spora? 
Ugotovitev, daje za vse politične 
stranke na teh plakatnih mestih pre
malo prostora, seje razvila v burno 
debato. Vsi pa so si bili edini, da 
mora biti zagotovljena enako
pravnost in vsem strankam dana 
enaka možnost oglaševanja. Zato 
naj bo prostor, ki je na voljo, 
pravično razdeljen, število plaka
tov pa naj bo merilo enakopravnos
ti. Javno komunalno podjetje, kije 
zadolženo za plakatiranje in kamor 
je treba plakate oddati, mora pri 
razvrstitvi upoštevati načelo ena
kopravnosti vseh v volilni kampan
ju sodelujočih strank. 

Svetniki so po krajši razpravi in po 
obrazložitvi predsednika komisije 
za odlikovanja občine Grosuplje 
Alojza Jamnika sprejeli Odlok o 
nagradah in priznanjih Občine 
Grosuplje, praksa pa bo pokazala, 
ali je res pripravljen tako, da pri 
izboru predlogov nagrajencev ne 
bo prihajalo do zapletov. 
Kadrovske spremembe za uspeš
nejše delo 
Kljub temu, daje za nemoteno in 
normalno delo občinske uprave 
odgovoren župan, pa so svetniki 
razpravljali o spremembah in 
dopolnitvah pravilnika o nagraje
vanju zaposlenih v občinski upravi, 
načrtu delovnih mest in spremem
bah in dopolnitvah Pravilnika o 
plačah funkcionarjev občine Gro
suplje. Ob mnenju, ki so ga svet
niki dolžni dati k načrtu delovnih 
mest ( bolj poznamo morda izraz 
sistemizacija) pa je Alojz Jamnik 
menil, da mora biti sistemizacija 
sprejeta, stalna in se ne sme po
pravljati glede na ljudi. 
Svetniki so tudi pozvali župana, naj 
razmišlja o tem, da bi bil kot župan 
na občini poln delovni čas. :eprav 
pa so drugi spet menili, daje nje
govo delo na občini kljub temu 
veliko daljše kot je to uradno. Zara
di večje uspešnosti delovanja 
občinske uprave so po mnenju 
župana potrebne nekatere kad

rovske zamenjave. Glede na to, da 
bo Jože Miklavčič, dosedanji 
tajnik, s 1.11.96 pričel opravljati 
naloge vodje urada, za komunalno 
infrastrukturo občne, naj bi ga 
občinski svet tako kot gaje imen
oval, tudi razrešil funkcije tjanika, 
za novo tajnico pa imenoval 
Nevenko Pleterski.Svetniki so izra
zili različna mnenja, predvsem so 
jih zanimale pravice delavcev na 
občinski upravi, ki izhajajo iz de
lovnega razmerja in seveda dobili 
tudi odgovore. Predlagane sklepe 
oz. razrešitve in imenovanje so 
svetniki potrdili, saj so navedene 
spremembe po zagotovilih župana 
potrebne le zaradi boljšega delo
vanja občinske uprave. 
Proračun pod drobnogled 
V posebni točki - osnutka odloka 
o spremembi odloka o proračunu 
občine Grosuplje, za katero je bilo 
izdelano obsežno gradivo, so svet
niki ponovno vzeli pod "drobno
gled" proračun. Po besedah Brig-
ite Repar seje finančna izravnava 
iz državnega proračuna, ki jo pre
jema tudi naša občina, zmanjšala, 
zato je nujno sprejeti spremembo 
proračuna. Svetniki pa so se zav
zeli predvsem za tiste točke, ki so 
se jim zdele najbolj kritične. Jožeta 
Intiharja je zbodlo ustanavljanje 
Družbe za razvoj Grosuplja, saj se 
je zavzel za to, da bi občinski svet 

moral podpreti predvsem me
dobčinski sklad za razvoj drobne
ga gospodarstva (pozitiven sklep 
o ustanovitvi so svetniki sprejeli v 
posebni točki). Končno pa je bilo 
poudarjeno (F.Ahlin), da gre pri 
Družbi za razvoj Grosuplja le za 
podpiranje podjetniške iniciative. 
Z rebalansom se povečujejo sred
stva za ceste - lokalne, krajevne in 
gozdne. Po besedah župana so to 
dela, kjer je težko vse v naprej 
predvideti, dela pa je potrebno zak
ljučiti. Beseda je tekla tudi o so
cialnih pomočeh, za katere ljudje 
prosijo, predsednico pa je zanima
lo, zakaj ostajajo nerazdeljene. 
Vendar pa se je, kot je povedal 
župan, potrebno držati pravilnik
ov, ki strogo opredeljujejo namene. 
Otrokom varno pot v šolo 
Kar nekajkrat je bilo načeto vpra
šanje šolskih prevozov otrok, ki 
imajo do šole manj kot 4 km, ven
dar hodijo po nevarnih cestah. 
Medtem, ko naj bi bili otroci (nižja 
stopnja) s Spodnje Slivnice do njih 
upravičeni, (v zameno za šolo, ki 
sojo imeli), pa je ostal odprt prob
lem otrok s Cikave in Malega vrha, 
ki hodijo v šolo v Šmarje. Morda 
je ga. Milena Lunar z izbranimi 
besedami o ceni mladih življenj 
prebudila prava čustva in ugoto
vitve svetnikov, da ni pametno vz
trajati in čakati na prihodnje leto, 
ko naj bi sredstva prispevala 
država. Še več! Menili so, da je po
trebno problematiko proučiti in 
ugotoviti, če je tovrsten problem 
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še kje ter ga celovito rešiti. Pri
hodnje leto pa upoštevati zakons
ka določila in obveznosti države. 
Ga. Olga Žitnik pa seje spet zavze
mala, da bi denar, ki je namenjen 
za izgradnjo nove šole v Grosupl
jem letos le porabili. 
Sicer pa so imeli svetniki še neka
tere konkretne pripombe. Osnutek 
rebalansa proračuna je bil prekval
ificiran v predlog in kot tak potr
jen. 
V nadaljevanju seje so svetniki 
sprejeli oz. potrdili še nekaj skle
pov in odlokov. Za starše, ki imajo 
otroke v vrtcu, ne bo odveč infor
macija, da se za vsak dan odsot

nosti otroka iz V V Z prispevek star
šev zniža za stroške prehrane v 
zneskih, ki so opredeljeni z znes
kom plačil staršev od cene dnevne
ga programa za otroke drugega sta
rostnega obdobja v prvem plačil
nem razredu po pravilniku o plači
lih staršev za programe v vrtcih. 

A. Adamič 

m K B O V H D K O vranje grorapuc, a.0.0. 
tabonk>3. 1290(ronpQe 

e -

V CENTR 

INFORMACIJI 
na t*L 

763-078 
762-246 

U GROSUPLJA 
bomo zgradili 3 stanovanjske hiše 

(z možnostjo prizidave poslovnih prostorov) 
do lil. gradbene faze. 

STRANKE SPOROČAJO * * STRANKE SPOROČAJO 

D O S E Ž E N I REZULTATI - ODRAZ NAŠEGA DELA 
Stranka Slovenskih krščanskih 
demokratov seje leta 92 odločila 
in pogumno stopila v vlado, z na
menom, da tvorno in odgovorno 
sodeluje pri nadaljnjem razvoju 
Slovenije, tako v materialnem kot 
tudi duhovnem vidiku. Glede na to, 
daje tako hitro minilo že 4-letno 
obdobje našega dela in prizadevanj 
za dosego naših skupnih ciljev, je 
prav, da po tem obdobju naredimo 
bilanco svojega dela. Ob tem ugo
tavljamo, da nam je uspelo izpolni

ti naša prizadevanja, saj lahko trdi
mo, da brez SKD: 
- ne bi imele novo politične sile 
nobenega vpliva na dogajanje v 
vladi, 
- Slovenija letos ne bi postala 
pr idružena č lanica Evropske 
zveze 
- ne bi bilo novih občin 
- ne bi dosegli, daje odšla iz vlade 
Združena lista 
- ne bi preprečili številnih škodl
jivih odločitev na področju last

ninjenja 
-ne bi bilo radia Ognjišče in TV3 
- ne bi tako uspešno potekal pro
gram izgradnje avtocest 
- ne bi bilo nove kmetijske strate
gije 
- ne bi prišlo do začetka gradnje 
cerkve v Kočevski Reki, zgrajene 
iz proračunskih sredstev... 
Z SK D 
- dobiva otroški dodatek skoraj 
270.000 otrok več 
- se je število smrti na cestah 
zmanjšalo za 18 %, kar je najbolj
ši rezultat v zadnjih 30 letih 
- so se v letu 96 v primerjavi s 

prejšnjim letom suvbencije kme
tom povečale za 17 % in je bila 
Slovenija edina država v srednji 
in vzhodni Evropi, ki je povečala 
kmetijsko pridelavo 
- smo samo v letu 95 zgradili 34 
km, v letošnjem letu pa 66 km 
novih avtocest 
- ...je Slovenija z Italijo in Avstr
ijo podpisala sporazum, po kater
em lahko mejo prestopamo le z 
osebno izkaznico 
- je Slovenec (TINE VIVOD) iz 
Argentine postal podpredsednik 
druge največje slovenske stranke. 

OO SKD Grosuplje 

* * * IZ NAŠIH KRAJEVNIH SKUPNOSTI * * * 

PETER ŠLAJPAH, NOVI PREDSEDNIK KS ŠMARJE SAP 
Tako kot že nekaj njegovih pred
hodnikov, tudi Peter Šlajpah 
uvodoma pove, daje njegovo delo 
predsednika sveta KS le nadalje
vanje dela, saj je tudi v prejšnjem 
obdobju že delal v svetu, tako da 
so mu zadeve poznane. 
"Po volitvah v svet KS so vsi iz
voljeni krajani funkcijo precej res
no sprejeli, kar daje čutiti, da čuti
jo odgovornost do volilcev. Na tak
šen način je tudi veliko lažje delali 
kot včasih. Gradnja avtoceste je 
mimo; vemo, daje bilo v tistem ob-
dobju med krajani veliko hude 
krvi, s čimer pa ne morem reči, da 
v naši KS problemov ni," pravi 
Peter Šlajpah. 
Takole ugotavlja in podkrepi svoje 
prepr ičanje : "Ukvarjamo se 
pretežno s komunalnimi problemi 
v krajevni skupnosti, pa še to čes
to izgleda tako, da smo le "admin
istrativni delavci" v sodelovanju z 

občino. Na koncu ugotavljamo, da 
gre za podvojeno delo, ko bi bilo 
pametneje, da bi imela KS več pris
tojnosti na tistih področjih, kjer 
probleme bolj pozna. Računamo 
na dobro sodelovanje in pametno 
dogovarjanje z občino. 
Poleg sprotnih nalog, ki so pove
zane s komunalo in gradnjami cest, 
so si kot glavno nalogo zastavili 
dokončno urediti pokopališče. Gle
de na to, daje KS upravitelj poko
pališča in okoliš uporabnikov pre
cej velik, je to za svet KS precejš
en zalogaj in velika odgovornost. 
Naš cilj je, da ne naredimo niče
sar, kar bi bilo nepopravljivo. "Gle
de na obstoječe stanje so v izva
janju idejni projekti, z deli pa 
bomo nadaljevali po fazah, kolikor 
nam bodo dopuščala finančna sred
stva, ki se stekajo z najemnin 
grobov," pripoveduje Peter Šla
jpah, predsednik, ki vidi delovan

je sveta KS še z drugega zornega 
kota: svet bi moral delovati tudi v 
smeri povezovanja krajanov. Žal je 
nesporno dejstvo, da tistega Šmar
ja, kije bilo pred 20,30 leti, ni več. 
Šmarje namreč ni več klasična vas, 
zato je potreben tudi drugačen pris

top. "Kot predsednik bi si želel 
delovati širše; povezati ljudi med 
seboj z razl ičnimi dejavniki. 
Narediti Šmarje prijaznejše, da bi 
tudi ljudje začutili - KS - to smo 
mi, je zaključil pogovor. 

Alenka ADAMIČ 

Peter Šlajpah: "Povezati ljudi med seboj, narediti kraj prijaznejši! 



* * * IZ NAŠIH KRAJEVNIH SKUPNOSTI * * * 

Z A K A J T A K O ? 
V občini Grosuplje so bile volitve v svete kra
jevnih skupnosti 12/5-1996. Krajevna skupno
st Grosuplje je volila 13 članov sveta izmed 54 
kandidatov. Izvoljeni so bili: 4 člani - neodvis
na lista za Grosuplje, 4 člani - SDS, 2 člana -
ZLSD, 1 član - S KD in 1 član - SLS. 
Glede na verjetno rahlo razočaranje, da SDS 
ni dobila absolutne večine, se je začelo lobi-
ranje za predsednika sveta KS. Sklicala je dva 
sestanka, na katera je povabila poleg izvoljenih 
članov SDS, še SKD, SLS in tri člane iz neod
visne liste za Grosuplje. Ti trije člani sveta so 
prestopili v SDS in predsedniško mesto je bilo 
zagotovljeno enemu izmed njih. 
Vse lepo in prav, to je demokratizacija. Moti 
le, zakaj je treba blatiti stari svet KS? Zakaj so 
bila takoj ustavljena vsa gradbena dela na Hrib-

ski poti, čeprav obstajajo vsa dovoljenja oziro
ma soglasja in tudi finančna sredstva so zago
tovljena? Zakaj širiti neresnične govorice, da 
je bivši svet KS vse zapravil in napravil celo 
velik primanjkljaj? -
Da to ni res, je razvidno iz primopredajnega 
zapisnika, ki ga prilagam. Iz njega je razvidno, 
da KS ni imela nobenih kreditov, niti kakšnih 
drugih nepokritih finančnih obveznosti. 
Nedokončani pa so ostali trije projekti, in sic
er: Hribska pot, pločnik na Adamičevi cesti in 
cesta v Spodnje Duplice. Za te tri projekte je 
ostalo 12 /dvanajst/ miljonov SIT namenskih 
sredstev. 
To sem bil dolžan pojasniti v zaščito poštene
ga in tudi uspešnega dela bivšega sveta KS 
Grosuplje. F r a n c ž i m i K B r a n e 

:kraji-;vna skupnost (iRpsupur-

Z A P I S N I K 

o primopredaji predaedn1flkin dolžnoati Sveta krajevne skupnosti 
Kroaiiplje, k i aa predstavi ju dosedanji predsednik Franc Žitnik 
ln novew.wo I jeni predsednik Svete A l o j z i j Potočnik, ki je d o l 
žnosti prevzel po i z v o l i t v i no 1-aeJi Sveta, dne 4/6-1996. 

Oh primopredaji Ir. prt 
lem mandetn^m obdobju 
jednlk Sveta Franc l i l 

- i r e d i t v a n i ZR 
- poaojtrn« aredatvi 

6/5 do 7/8-1956 

poslovanje Krajevne skupnosti v mlnu-
aterflgn predaju "oalo dosedanji p r e d -
• ujctovljeno M A ) M n j l « M J t l 

dan predaje j e ; 

pn popodDl od 
3 . 6 3 6 . 2 5 9 - 0 5 SIT 

6 . 6 1 9 . 7 0 9 . 6 0 SIT 

9 . 6 5 5 . 9 4 8 . 6 5 SIT 

NOVOSTI V DELOVANJU KS GROSUPLJE 

Vsa zgoraj a««WlW eredslve »o programsko razdeljene za k r i t j e 
stroškov projektov, k] so ob prevzemu f u n k c i j * novege p r s d s f d -
nlke predena: 

1 . Projekt Hrlbske poti na orosupljem, k i Je v r e a l i z a c i j i in 
že tudi delno poravnan z avansom 3 . 0 0 0 . 0 0 0 . 0 0 S i l , kakor 
Js razvidne i z s k l e n j e n , pogodba. 

2. Projekt izgradnje pločnika r,B Adamičevi c e n t i , za katerega 
Je dokumentacija že vložena za p r i d o b i t e v dovoljenja nB 
osnovi p r i g l a s i t v e d e l . 

5. Projekt modernizacije ceate Spodnje D u p l i c e , za katero so 
p r o j e k t i p r i d o b l j e n i , ustanovljen Je gradbeni odbor ln 
ze r e e l l z e c l j o p r o j e k t s ' z e g o t o v i j e n a s r e d s t v a , ksr Je r s z -
vldno l z predbodne s i t u a c i j e . 

2. Krajevna akupnoat nima lastnega premoženje, uradni proatorl 
so v M J W J ( U s t n i k e * pr of a tor ovf Obe 1 nevdrorupl Je . 

Inventar v tab proatorlr. Je l a s t krsjevne skupnoeti in se 
zanje vodi evidence v računovodstvu, ki ga opravlja pogodbeno 
Partner Croeuplje . 

POSLU PIIKV/M. 

Predsedujoči KS Grosuplje Alojz Potočnik, ki 
je odgovorno funkcijo sprejel 4. junija letos, je 
z namenom, uskladiti delovanje vseh družbenih 
aktantov kraja, pozval posamična društva in 
organizacije, naj podajo celoletni program re
alizacije možnih prireditev, saj bodo le s tem 
pripomogli k učinkoviti koordinaciji raznolikih 
dejavnosti. 
Obenem je predstavil prizadevanja KS, da po 
dvoletnem zatišju ponovno, v povezavi z delu
jočimi društvi, obudi prednovoletni sejem na 
Kolodvorski ulici ter s tem vzpostavi evolutiv-
en stik s svojimi krajani. To odločitev so, z 

večinskim odobravanjem, potrdili vsi prisotni. 
Nadalje so definirali sklep o formiranju ko
misije, ki bi korektno in harmonično delovala 
na področju družbene kooperacije. K sodelo
vanju želijo pridobiti še okoliške skupnosti in 
v občinski publikaciji podati letni, posebej pa 
mesečni plan organiziranih dejavnosti. 
Navzoče je presenetila le odsotnost župana, saj 
bi s svojo prisotnostjo lahko dokazal, da kot 
vodilno telo podpira prizadevanja KS v njen
em animiranju občanov pri aktivnem vključe
vanju v dejavnosti domačega kraja. 

Barbara PANCE 

TJ t 

Krajevna skupnost Račna 
oddaja v najem poslovne prostore 

za trgovinsko dejavnost, v 
izmeri ca 75 m2. Pismene prošnje 

sprejema ' 
Krajevna skupnost Račna, 15 dni po 

objavi tega oglasa na naslov 
Krajevna skupnost Račna. 

NASE AKTIVNOSTI * NAŠE AKTIVNOSTI 

OTROCI ZA BOUSI SVET-A 
Na naši šoli, O.Š.Louisa Adamiča - Tovarniš
ka 14, je tudi letos potekal mednarodni knjižni 
kviz, v katerega sem se z veseljem vključila, 
kajti knjiga je že vrsto let moja prijateljica in 
vsakodnevna spremljevalka. V mesecu septem
bru pa mi je knjižničarka g. Andreja Gliha pov
edala veselo novico, da sem dobila prvo nagra
do. 
Zato sem bila povabljena v Cankarjev dom, kjer 
sem se skupaj s knjižničarko g. Ksenjo Medved 
udeležila okrogle mize z naslovom "So v Slov
eniji tudi revni otroci?" Da, tudi v Sloveniji je 
revščina. Lahko jo vidimo, čutimo, če se le 
nekoliko ozremo okrog sebe, saj je tako blizu 
nas. 
OZN je leto 1996 proglasila za mednarodno 
leto boja proti revščini. 
Vsak otrok ima pravico do družine, domovine, 
hrane, šolanja, varstva, prostega časa, zdrav
stvene oskrbe in drugih pravic. V revščini pa 
teh pravic ni mogoče uresničevati. To lahko 
spoznamo tudi iz knjig, ki so vključene v medn
arodni knjižni kviz. Veliko pa povesta tudi gesli 
kviza, ki se glasita: PRAVO B O G A S T V O JE 
V SRCU in S A M O NEVEDNOST JE ZARES 

REVŠČINA. 
Želim, da bi bili vsi otroci v Sloveniji in drugje 
po svetu srečni in zadovoljni. 
Zahvaljujem se tudi Knjižnici Grosuplje za lepo 
knjižno nagrado Jana BAMBIČ 

6. D razred 

ZAHVALA 
OB SMRTI MOŽA IN OČETA 
JOŽETA KOŽELJA 
s Spodnje Slivnice 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, pr
ijateljem in znancem, kakor tudi vsem ostalim, 
ki so ga pospremili na zadnji poti. 
Zahvaljujemo se Gasilskemu društvu Spodnja 
Slivnica za lepo opravljen pogreb, gospodu 
Hostniku za pretresljiv govor, župniku Novaku 
za poslovilne besede in cerkveni obred, pevske
mu zboru iz Dobrepolja ter trobentaču Stanetu 
Grebencu. 
Nadalje se zahvaljujemo Zdravstvenemu domu 
Grosuplje, predvsem dr. Sraki in sestri Ladki. 

žena Marija, sin Jože in 
hči Vera z družinama 

a H C Ž m c j e ž e n e 
v Šmarju-Sapu 

Turistično društvo Šmarje - Sap v tem letu 
že drugič organizira gostovanje ljubljanskih 
gledališčnikov. V marcu smo si ogledali 
komedijo PRVA K L A S A , tokrat pa se bosta 

v soboto 16. novembra ob 19. uri 
predstavila igralca Ivo B A N in 

Iztok VALIČ 
v komediji MOŽ MOJE ŽENE. 

S to predstavo sta že več kot 100-krat razve
selila gledalce v Domu španskih borcev v 
Ljubljani in tudi drugod po Sloveniji. 
Če si želite sproščujočega smeha, si zagoto
vite vstopnice (po enotni ceni 1000 SIT), ki 
so že v predprodaji. Sedeži bodo oštevilčeni. 
Prcdprodaja vstopnic bo v prostoru TD na 
Lahovi 1 (nasproti cerkve) v četrtek in_petek 
od 18. do 19. ure, v soboto pa uro pred pred
stavo v Družbenem domu v Šmarju. 
Nasvidenje v Šmarju! 

TURISTIČNO DRUŠTVO 
Olga MEGLEN 



NASE AKTIVNOSTI * * NASE AKTIVNOSTI 

DR. IUHEC 
Z neprikritim entuziazmom, pred
vsem pa /. močno voljo, se v novo 
delovno sezono vključuje nedavno 
ustanovljena organizacija, ki bo 
aktivno pokrivala delovanje na 
družbenokulturnem področju. Vs-
estrano organizacijo podpirajo 
zaslužni posamezniki, ki predstav
ljajo novemu društvu temelj nje
govega eksistiranja. Agilni člani 
formirajo množico mladih, ki skuša
jo svojim krajanom ponuditi nekaj 
več. 
Grosupljemu želijo vrniti kanček 
nekdanje družabnosti in vliti ljudem 
čut medsebojne pripadnosti. Z or
ganizacijo širokega spektra dejav
nosti skušajo krajanom ponuditi 
zadovoljstvo tako po kulturni, 
izobraževalni, športni in zabavni 
plati, saj je za naš kraj evidentno 
dejstvo, daje ljudi težko motivirati 
in privabiti k sodelovanju. 
Le korektna organizacija in odgo
vorno delo pa lahko prilagodi difer
encial zahtevnih okusov želenim 
ciljem, kijih kompetativni ustanovi 
ne primanjkuje. Načrtujejo že nekaj 
družabnosti, s katerimi bodo pope
strili monotono in pasivno življenje 
občine in obenem, na ljudem čim
bolj dovzeten način, približali ak
tualne družbene razmere kraja. 
Predvsem se osredotočajo na mla
do ciljno publiko, saj jo želijo vz
podbujati v duhovnem zagonu, v 
zadevah in projektih, ki jih še ved
no prisojajo diletantom in se jih 
zaradi neprofitne tendence težje re
alizira. 
Mlade želijo odvrniti od formiran
ja zaključenih marginalnih skupin, 
podleganja drogam, nasilju, ponu
jajo jim trdno organizacijo in moti
vacijo v iskanju občečloveških 
vrednot. 
Seveda si organizacija prizadeva 
tudi za starostno fragmentirano pub
liko s programom, ki se prilagaja 
različnim interesom, pogledom in 
kreativnosti posameznika. 
Med drugim se zavzema za posre
dovanje zahtev in želja mladine 
višjim občinskim ustanovam za an
aliziranje in usposabljanje mladih 
v podjetništvu, štipendije dijakov in 
študentov, omogočanje promocije 
novonastalih ter manj znanih po
sameznikov in skupin na različnih 
področjih, izobraževanje na strok
ovnem nivoju. 
Povedati velja še apolitično zasno
vo društva, nesimpatizirajočega s 

katero koli družbeno ideologijo. 
DR. KiHEC - društvo za kulturo in 
hec, katerega simbolični znak je 
mladenič s trobentico v roki, pre
zentira novo rojstvo, prebujenje ter 
mladostno razposajenost. 
Optimistična volja, ki vodi mlado 
ekipo v njihovih visokoletečih cil
jih, ki pa, kot trdijo sami, niso plod 
neuresničljive in zaletave mladost
ne vneme, je tisto, kar daje društvu 
in njegovim nosilcem svojstven 
pečat kompatibilne ustanove. 
Predsednik Grega Podržaj, šestin-
dvajsetletni Grosupcljčan, je nave
zanost na kraj in svoj pozitivni os
ebni potencial združil za dobrobit 
kraja, ki se nedvomno izgublja v 
mrtvilu otopelosti. 
"Želim, da bi predvsem med mltV 
dino doživeli čimboljši odziv, saj 
projekt zastavljamo zdravo, gradi
mo na kakovosti. Hočemo ustano
viti najboljšo in najučinkovitejšo 
organizacijo." 
Z apriornimi cilji, ki so jih zastavili, 
jim bo slednje zagotovo uspelo. 

Barbara PANCE 

/ M O 

P R I J A T E L J I 
Zopet so pred nami malčki, polni 
pričakovanj, veseli in razigrani. 
Vzgojitelji in učitelji pomagamo 
vsem tem nadebudnežem leto za 
letom izpolniti njihova pričakovan
ja in njihove želje. Naše sodelo
vanje, vrtec - šola, se nadaljuje. 
Mali šolarji v V V O in šolarji v OŠ 
postajajo dobri prijatelji. 
Tako smo začrtale pot tudi letos 
učiteljice 1. razredov in vzgojitel
jice V V O v Grosuplju. Tudi me 
gojimo medsebojno prijateljst
vo in zato so naši pogovori prav 
prijetni. Na prvem srečanju smo 
naredile okvirni načrt naših sre
čanj. Otroci se bodo tudi v tem 
šolskem letu kar nekajkrat sreča
l i . Ta srečanja naj bi bila v vrtcu 
in v šoli. Med seboj smo izmen
jale tudi mnogo novih idej in načr
tov. Moram reči, da smo dobie 
tudi vso podporo s strani vodstva 
obeh ustanov. Na sestanku so bile 
prisotne tudi ga. Dragica Drobnič, 
ga. Marija Lavrič in ga. Olga 
Žitnik. 
Močno prevzel pa meje letos pro
jekt, ki so se ga lotile nekatere 
vzgojiteljice v skupinah malih šo-

D R . K i H E C se vam predstavlja z: 

R O Č K K O N C E R T O M , i s 11 1 9 9 6 v 

Družbenem domu ob 2 0 . uri 

ter 

MARIOM GALUNIČEM, DESO MUCK, 
ter TEREZO KESOVIJO, 

v soboto 2 3 . 1 1 . 1 9 9 6 

ob 1 8 . uri v avli nove šole Grosuplje 

Lepo vabl jeni ! 

Otroci bi nam bili s svojo naravnostjo in iskrenostjo lahko vzor; v 
ozadju projekt "vsak otrok enkrat zažarivi kot sonce." 

larjev. To je projekt z naslovom 
"VSAK OTROK ENKRAT ZA
ŽARI KOT SONCE". 
Že sam naslov nam pove, da bo 
zažarel prav vsak otrok v skupi
ni. Predstavil se bo svojim vrst
nikom in s tem razkr i l tiste 
drobne bisere, kijih sicer ne otro
ci ne odrasli ne znamo poiskati. 
Vemo le to, da se že v najzgod
nejšem obdobju otroci med seboj 
primerjajo. Mnogokrat so to 
obtožbe, kritike. Prav ta poteza 
vzgojiteljic pa bo pomagala, da 
bodo otroci iskali drug v drugem 
le dobre lastnosti. Kajti tisto do
bro je lahko marsikdaj skrito, 
potlačeno. 
Prepričana sem, daje v teh sku
pinah mnogo dobrih otrok, ki 
znajo že s preprostimi besedami 
- prosim, hvala,., razkriti sebe in 
so kot sončni žarek , ki osvetli 
dan. 
Kaj pa mi odrasli? Kako mi spre
jemamo ljudi okoli sebe? Zelo 
preprosto in hitro povemo kriti
ko, mnogo težje pa je poiskati v 
nekom dobre lastnosti. Skušajmo 

biti vzgled tem malim šolarjem -
pa bodo mogoče naša druženja 
bolj prijetna, bolj pristna. 
Prvi odziv našega prijateljstva 
med otroki je bil že v TEDNU 
OTROKA. 
S svojim razredom sem obiskala 
enoto ROŽLE na Ljubljanski 4 E. 
Šolarji so kar žareli, saj j im be
seda vrtec še zmeraj pričara tre
nutke igre in sproščenosti. Mali 
šolarji so nas pozdravili s prijet
no pravljico. Vzgojiteljici Cvet
ka in Melita pa sta nato šolarjem 
predstavili kotičke oz. zaposlitve, 
ki sij ih bodo lahko izbrali. Otro
ci so se porazgubili in videl si le 
še nasmejane obraze. Otroci so 
risali, pisali in ustvarjali. Zelo 
obiskani pa so bili kotički, kjer 
so se sproščeno igrali. Imeli so 
svoje punčke in medvedke. 
Te ure so nam kar prehitro 
minile. Po zahvali in izmenjavi 
darilc smo se poslovil i z eno 
samo mislijo - LEPO JE BITI 
DOBER, LEPO JE BITI NE
KOMU PRIJATELJ. 

MarlenaJAVORNIK 
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P R V E B A R V E TABORNIŠKE JESENI 
Taborniki rodu Louis Adamič smo začeli novo 
sezono druženja in učenja, ki jo vsako leto zak
ljučimo s taborjenjem in začnemo z jesenskim 
zborom rodu. Letos smo bili še nekoliko bolj 
pridni in smo pripravili tudi informativne 
sestanke za nove tabornike na osnovnih šolah 
v Šmarju - Sapu in Šentvidu pri Stični. To seje 
močno poznalo že na jesenskem zboru rodu v 
septembru, saj nas je prišlo kar 55, od tega ve
liko novih članov. Z vremenom letos tako ni
mamo posebne sreče, pa nam tudi na zboru ni 
bila usojena. Kljub slabemu vremenu smo se 
podali na pohod s sicer spremenjeno, krajšo 
smerjo od načrtovane. Izpred naše taborniške 
sobice na nogometnem igrišču v Grosuplju smo 
se čez medijsko prosluli Koščakov hrib od
pravili na Magdalensko goro. Oprtani z nahr
btniki in primerno obuti smo kljub vsemu ugo
tovili, da se večina ne more pohvaliti s kakšno 
izredno kondicijo, ali pa morda primanjkuje 
volje za pešačenje. Družba pa naredi svoje in 
do vrha smo, z nekaj godrnjanja in s počitiki, 
vendarle prišli. Megleno in vlažno vreme ni 
bogve kaj pripomoglo k izboljšanju raz
položenja, ni pa nas moglo odvrniti od tega, da 
ne bi zakurili ognja in si pripravili malice. Ob 
peki klobas in toplem prasketanju ognja seje 
dvignila tudi morala in prišla dobra volja, pa 
tudi moči so se povrnile, zlasti našim najmla
jšim. Navzdol so nas noge kar same nesle, neka
tere še celo prehitro. V dolini pa je bilo moči 
dovolj celo za pesem. Izlet je bil dober pre-
iskus za naslednjo akcijo, celodnevni izlet z av
tobusom v okolico Olimlja pri Podčetrtku, ki 
smo jo pripravili v soboto, 12. oktobra. 
Na avtobusni postaji v Grosuplju se nas je ob 
devetih zbralo za en avtobus slovesno oblečenih 
in oprtanih tabornikov. Potovalna mrzlica je 
naraščala, zaradi zamude avtobusa pa seje vod
nikov počasi že začela lotevati panika. Vijolični 
"oldtajmerski" avtobus je pripeljal s polurno 
zamudo, pripeljal pa je vendarle. Začela seje 
naša odisejada proti Štajerski. Kakšne posebne 
hitrosti stari avtobus ni ravno premogel, am
pak nič ne more zmotiti dobre volje prijateljev, 
kijih na taborjenjih in zimovanjih združi nara
va, pesem, ognji, zvezde, delo in tudi prve 
ljubezni. Malo ven iz Ljubljane seje pokazalo 
še sonce, pa tudi prve zadrege novincev so bile 
tam že premagane. V avtobusu je brenčalo od 
pričakovanj in dobre volje, zaupnih besed in 
malih objestnosti. Okoli dvanajste ure smo 
prispeli pred olimeljski samostan, kjer smo zle
zli iz avtobusa in, seveda, najprej pomalicali. 
Morali smo si nabrati moči za pot do dežele 
pravljic. Do Čarovniške kolibe v gozdu nad 
Olimljami je slabe pol ure hoda. V gozdu ob 
kolibi domujejo čarovnice in palčki, Bedanec, 
Adam in Eva, razne živali in pravljične figure, 
kij ih oživlja elektrika ali voda bližnjega poto
ka. Z veliko mero domišljije, ki jo premorejo 
otroci in ljudje, ki so otroci v duši, začarani 
gozd lahko rodi čisto posebno pravljico, obar
vano z barvami letnega časa. Čarovnija 

začaranega gozda je šla za nami, saj smo zgre
šili peš pot do Čokoladnice, zato pa spoznali 
nekaj kravjih steza v okolici Olimlja, se najed
li pobranih jabolk in imeli bližnje srečanje z 
močeradom. Seveda smo Čokoladnico poiska
l i , še prej pa smo se slikali pred olimeljskim 
samostanom. 
Čisto na koncu smo obiskali še Jelenov greben, 
kjer so se najmlajši podili za jeleni, ki pridejo 
čisto do ceste in se igrali na lesenih igralih, "ta 

Dne 06.10.1996 ob 15.00 uri je bil na Stehanu 
ob cesti Grosuplje - Višnja Gora postavljen in 
blagoslovljen križ za obeležbo smrti mnogih 
ljudi na tem področju med vojno in v povojnem 
času. 
Križ je postavilo Društvo za ureditev za
molčanih grobov, Odbor Grosuplje in stoji na 
mestu, kjer je križ stal že od leta 1860, bil v 
letu 1942 prvič podrt, ponovno postavljen in v 
letu 1943 ponovno uničen, tako da ga lastnik, 
na čigar parceli je stal, ni upal več obnoviti. 
Odbor Grosuplje je po pričevanjih ljudi zbral 
podatke o grobiščih, kijih bo objavil v posebni 
knjigi. 
Blagoslov novega križaje opravil grosupeljski 
župnik g. Franci Novak ob prisotnosti velikega 
števila občanov Grosuplja, daljnje in bližnje 
okolice. Kulturni program je bil kratek, pretresl
jiva pa je bila izpoved hčerke ubitega očeta 
nedaleč od križa, ki je z živo besedo in priče
vanjem izpovedala, kako so našli grob svojega 
očeta. Na koncu seje Odbor zahvalil vsem za 
kulturni dogodek in tudi vsem donatorjem, ki 
so s svojim prispevkom pomagali pri postav
itvi tega križa. 
S postavitvijo tega obeležja smo določili kraj, 
kjer lahko vsi, katerih svojci so kot žrtve pad
li na tem območju, ob njih smrti in drugih 
praznikih prižgejo svečo svojim dragim v 
spomin. 
Pretresljiva je izpoved gospe, ki je prišla na 
Stehan iz dalnjega Trsta, sicer pa je doma s 
Krke pri Grosupljem, potem, ko je prebrala 
članek v časopisu Slovenec, da bo križ post
avljen v Stehanu in je že v soboto prišla in 
prva prižgala tri sveče pod križem za svoje tri 
pobite brate na področju Stehana. Ostala je 
do nedelje, ko seje udeležila tudi blagoslova 
križa in se vsem prisrčno zahvaljevala, da so 
omogočili postavitev tega križa. "Da bom vsaj 
vedela, kje naj prižgem sveče svojim dragim 
v spomin," je dejala. 
Na križu je napis: S P R E J M I , G O S P O D , 
NAŠE R A N E , T E B I V S M R T N I U R I 
D A R O V A N E . G R O B O V I T E H NISO PO 

veliki" pa smo si malo oddahnili pred odho
dom domov. 
Irena in Darja sta poskrbeli, daje bila pot do
mov ena sama pesem, naši najmlajši pa za us
trezen živ-žav, ki na naših izletih ne s"ie man
jkati. Od Šentvida naprej seje avtobus počasi 
praznil. Grosupeljčani smo na domači postaji 
izstopili okoli pol osme zvečer, naprej pa je 
avtobus odpeljal le še naše prijatelje iz Šmar-
ja-Sap. vodnica Breda šKRJA NEC 

Skeleča je rana, ko po 50 letih lahko javno 
prižgeš sveče svojim dragim v spomin 

T V O J I V O L J I , G O S P O D , IN N J I H S M R T 
NI PO T V O J I Z A M I S L I . 
Žal so ti grobovi po volji in zamisli človeka. 
Naj vsi počivajo v miru. 

ZA ODBOR GROSUPLJE 
Anton ŽITNIK 

KRIŽ NA STEHANU ŽRTVAM V SPOMIN, 
BODOČIM RODOVOM V OPOMIN... 
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DAROVATI KRI POMENI - REŠEVATI Ž I V L J E N J A 
Leto bo pravkar spet za nami in 
sicer za ene bolj, za druge manj 
uspešno. Za Rdeči križ Slovenije, 
ki v tem letu slavi častitljivo 130-
to obletnico obstoja, je to pomem
bno obeležje. 
Za vse krvodajalce in tiste, ki 
bodo kri dali prvič iz občin Gro
suplje, Ivančna Gorica in Dobre-
polje pa je v tem letu pomemben 
še mesec N O V E M B E R - M E S E C 
K R V O - D A J A L S K I H A K C I J . 
Tedaj bomo imeli vsi priložnost 
dokazati svojo nesebičnost, dru
gim pa, koliko je v nas razume
vanja in spoštovanja do sočlove
ka.' 
Vsi občudujemo in globoko spoš
tujemo krvodajalce, zato se borno 
ob letošnjem jubileju v skladu z 
možnostmi še posebej potrudili in 
jim izkazali vse priznanje za nji
hovo humano dejanje. 
Ob tej priložnosti bi na osnovi zb
ranih podatkov o krvodajalcih še 
posebej radi povabili v naše vrste 
več mladih in visoko ter višje 
izobražene občane, katere smo kar 
nekako pogrešali na dosedanjih 
krvodajalskih akcijah. 
Zato, da bi zadostili vse večjim 
potrebam po tej dragoceni, nena
domestljivi tekočini, ki se ji reče 
KRI , vas prisrčno vabimo, da se 
v čim večjem številu udeležite 
krvodajalskih akcij , k i bodo 
potekale na območju občine Gro
suplje in sicer po naslednjem raz
poredu: 
-torek, 19.11.1996, bo odvzem 
krvi v Kulturnem domu v Ivančni 
Gorici, od 7 do 13 ure, 
-sreda, 20.11.1996, bo odvzem 

krvi v Osnovni šoli "Ferdo Vesel" 
v Šentvidu od 7 do 12 ure, 
-četrtek, 21.11.1996, bo odvzem 
krvi v Osnovni šoli "Louis Ad
amič" v Grosuplju od 7 do 13 ure 
in 
-petek, 22.11.1996, bo odvzem 
krvi v Osnovni šoli Videm-Dobre-
polje od 7 do 12 ure. 

Policisti že dalj časa ugotavlja
jo, da priče in očividci različnih 
kaznivih dejanj vse pogosteje 
želijo ostati anonimni, zlasti pa 
zavračajo, da bi se kot priče po
javljali na sodišču. Razlog za to 
je v tem, da ima osumljenec 
oziroma storilec možnost spo
znati njegovo identiteto. Od tod 
izvira bojazen, da bi se storilec 
nad njim maščeval ali izvajal 
kakršnekoli pritiske nanje. Tako 
ostaja policija vse bolj osamlje
na z omejeno količino informacij. 
Policija pa za svoje uspešno delo 
nujno potrebuje informacije, na 
podlagi katerih načrtuje aktivnos
ti za raziskavo posameznih ka
znivih dejanj, ali za odkritje in 
prijetje njihovih storilcev. Up
oštevajoč, da državljani vedo za 
vrsto za policijo pomembnih in
formacij, ki bi prispevale k usp
ešnim preiskovalnim dejanjem in 
dejstvo, da smo vsi odgovorni in 
zainteresirani za večjo varnost, 
smo se v Upravi za notranje 
zadeve Ljubljana odločili, da 

Prepričani smo, da bo vsak v svoji 
zavesti zaznal željo in potrebo po 
plemenitem dejanju in se odzval 
našemu povabilu. 
Istočasno naprošamo tudi vodil
ne in vodstvene delavce v pod
jetjih in ustanovah ter zasebnike, 
da svojim delavcem, kljub zaos
trenim gospodarskim razmeram, 

uvedemo telefonsko številko, na 
katero lahko državljani pokliče
jo in policiji posredujejo infor
macije ter pri tem ostanejo anon-
imin i . S pomočjo anonimnih 
klicev na tel. št. 080- 1200, kije 
za klicatelje brezplačna, želimo 
vzpostaviti z državljani boljši stik 
in jih motivirati za posredovanje 
informacij. Številka je na voljo 
24 ur na dan. Na številko pri
čakujemo informacije o kaznivih 
dejanjih, storjenih na območju 
UNZ Ljubljana in njihovih sto
rilcih. Projekt poteka pod geslom 
"NE ZANIMAJO NAS VAŠI 
OSEBNI PODATKI, AMPAK 
PODATKI O KAZNIVIH DE-

omogočijo udeležbo na krvodajal
ski akciji. 
Hvala vsem, ki ste in boste darov
ali kri in s tem rešili in omogočili 
prenekaterim dragoceno življenje. 

OBMOČNA ORGANIZACIJA 
RDEČEGA KRIŽA 

GROSUPLJE 

boste anonimni« 

JANJIH" in smo ga za obdobje 
6 mesecev poskusno uvedli z 12. 
oktobrom 1996. Začetni rezultati 
so ugodni, saj je bilo v prvem ted
nu izvajanja projekta sporočenih 
preko 90 informacij. Kaže pa tudi 
na to, da ljudje čutijo odgovor
nost in so pripravljeni pomagati, 
če se j im pri tem ni potrebno os
ebno izpostaviti. Že sedaj lahko 
r ečemo , da smo dobi l i vrsto 
pomembnih informacij, ki bodo 
prispevale k raziskavi posa
meznih kaznivih dejanj, še več pa 
jih pričakujemo v bodoče. 

Marko OROŽEN 
višji svetovalec MNZ 

PROJEKT "SKUPAJ PROTI KRIMINALU" 
SKUPAJ PROTI KRIMINALU 

tel. 080-1200 

Uprava za notranje 
zadeve Ljubljana 

»Ne zanimajo nas vaši osebni podatki, ostali 

ADRIATIC, zavarovalna družba, d.d. 
pooblaščena agencija KODAS 

razpisuje delovna mesta svetovalcev za osebna zavarovanja, za po
dročje občin Grosuplje, Ivančna gorica in Videm-Dobrepolje: 
1. vodja osebnih zavarovanj - l delavec 
2. svetovalec za osebna zavarovanja - specialist - 3 delavci 
3. svetovalec za premoženjska zavarovanja - 3 delavci 
Kandidati morajo imeti ustrezno izobrazbo, najmanj V. stopnje, želeno 
poznavanje zavarovalništva, zaželen lastni prevoz. Kandidati bodo 
opravili uvodno izobraževanje in bodo po uspešno opravljenem pos
kusnem delu sprejeti v redno delovno razmerje. Posebej vabljeni že 
uveljavljeni delavci v zavarovalništvu z lastnim skadencarjem strank. 
Prijave z dokazili in kratkim življenjepisom pošljite do 22. novem
bra 1996 na naslov ADRIATIC, agencija KODAS, Taborska 6, Gro
suplje. 

KUPUJETE NOVI TV APARAT AU HI-FI GLASBENI 
STOLP, MOGOČE OPREMLJATE KUHINJO IN 

NEVESTE, KJE BI DOBIU CELOTNO PONUDBO 
' GOSPODINJSKIH APARATOV? 

ZELO PREPROSTO! OGLASITE SE V TRGOVINI 

t e h n o u n i o n d . d . 
KJER VAM BOMO POMAGALI S STROKOVNIMI 

NASVETI IN ŠIROKO PONUDBO. 
UGODNI POPUSTI NA GOTOVINSKA PIAĆILA IN 

MOŽNOSTI NAKUPA NA 5 ČEKOV 
BREZ OBRESTI. 

Fl TEHNIKA 
Ahlin JoŽe s.p. 
Pooblaščena prodajalna Tehnounion 
Kolodvorska l , Grosuplje 
Tel./Fax.:77l-45l 
ODPRTO OD 9 - 1 2 , 14- 18 

S y n t e k o 

B L A N C O CJas^sm M i e l e 
občutili bost« razliko 

pomivalna korito, kombinirane in 
steklokeramične kuhalne plošče, 
kombinirane pečice za vgradnjo 

gospodinjil« aparati, pralni ii 
pomivalni stroji, sušilniki, 
hladilniki in zamrzovalniki 

VRHUNSKA 
KVALITETA ZA 
NAJBOU 
ZAHTEVNE 
KUPCE 

R R 
VRHUNSKI PROIZVODI, VISOKA TEHNOLOGIJA 

audio - video tehnika, barvni TV sprejemniki, glasbeni stolpi, radiokasetofoni, autoradio aparati, videorekorderji, 
videokamere 
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Z A P I S A N A T E A T E U § I M C N A Z C I E C - I C A V H C V Š 

Kadarkoli je z odrskih desk, pa naj je bi lato gled
ališka predstava ali proslava, priplaval njen 
žametni glas, tako poseben, prijeten, je poslušal
cem zastal dih. In ko si se zazrl vanjo in videl, 
kako se mlado dekle predaja igri ali pesmi, kako 
živi za in v svoji vlogi, si zaživel v popolnoma 
drugačnem svetu. 
SIMONA ZORC. 
Kljub temu, daje od tedaj, ko v Grosupljem ni 
minila prireditev, na kateri ne bi na svojstven, 
samo njej pristen način osrečevala občinstvo, 
minilo že mnogo let, pa je danes Simona prav 
takšna kot je bila tedaj. Samo z eno razliko: 
bogatejša za mnogo življenjskih spoznanj in iz
kušenj. 
Simona, nekako prvi spomini, ki sežejo daleč 
nazaj, so spomini na tvoje nastope na kulturnih 
prireditvah. Se morda spominjaš, s čim si se zapis
ala odrskim deskam? 
"Mislim, da sem uživala, ko sem to počela," pravi 
tako iskreno prepričljivo, kot bi hotela ujeti v 
mrežo vse tiste prelepe dneve, In potem nadal
juje: "Že v Dobrepolju, kjer je moj rojstni kraj, 
sem kot majhna punčka rada plesala, pela in ta 
ljubezen je rastla z menoj. To meje potem sprem
ljalo skozi vse otroštvo, skozi mladost." 
SIMONA GIMNAZIJKA. 
Mimo so bila osnovnošolska leta in tvoji nastopi, 
prišla je gimnazija in tudi gimnazijska leta prepre
dena z gledališkimi predstavami, nadaljujeva 
pogovor in Simona spet odpira knjigo svoje mla
dosti, sanj in ene same velike ljubezni: 
"Hodila sem na bežigrajsko gimnazijo, kjer nas 
je v dramski skupini poučeval prof. Lah, med 
drugim smo tudi pripravili recital Poganskih 
pesmi. Tu sem s pesmijo Ognju dosegla višek. 
Dala sem vse od sebe. To je pesem, ki ostaja v 
meni in me še danes mika, da bi jo povedala. Do 
tedaj sem bila anonimna gimnazijka, po mojem 
"Ognju" pa so me začeli vsi dijaki nižjih letnik
ov spoštljivo pozdravljati, ogovarjati. Ta recital 
je bil vključen v pouk slovenskega jezika. To mi 
je tedaj potihoma prijalo, ker mi je bilo dokaz 
uspeha. Kljub temu, da sem se v Ljubljano vozi
la, mi za nobene vaje ni bilo žal časa. Obiskova
la sem številne gledališke delavnice - takrat smo 
jim rekli kar seminarji, istočasno pa igrala tudi v 
Grosupljem. Iz tistih let se spominjam predstave 
Dom Bernarde Albe, ki jo je uspešno režirala 
moja mama. Kljub trikratni predstavi je bila 
dvorana vedno nabito polna. Sicer pa sem bila v 
gimnazijskih letih prava lirična duša. Po tri ure 
sem vsak dan igrala na klavir in prebrala vso sod-

Moskovske zime z obilico snega so me spomi
njale na moje srečno otroštvo v Dobrepolju... 

obno poezijo." - To je bila Simona, nadebudna 
gimnazijka in že tedaj neprekosljiva mlada umet
nica. 
In potem odločitev, da se z vpisom na AGRFT 
dokončno zapiše teatru. Neuspeh, ki je mladi 
ambiciozni Simoni gotovo pomenil hudo ra
zočaranje . "Z vlogo profesorja v lonescovi igri 
Učna ura, ki smo jo Boldriki II igrali v Grosupl
jem, I. 92, sem stopila v magični svet gledališča. 
To doživetje je sodu izbilo dno in niti za trenutek 
nisem več kolebala. Kar nekajkrat sem poizkuš
ala s sprejemnimi izpiti na AGRFT, prišla v dru
gi krog, v krog študentov pa nikoli. To ni bilo 
ravno prijetno. Vendar pa sem ob vsakih spre
jemnih izpitih izmerila, koliko sem kot osebnost 
zrastla. Vendar pa sedaj, ko imam za seboj tri 
leta študija v Moskvi in diplomo znamenite aka
demije GITIS - RATI, sem na nek način srečna; 
če bi ne bilo tistih nekaj razočaranj, ne bi nikoli 
odšla študirat igro v Rusijo," Simona svoje sreče 
niti za trenutek ne skriva. 
RAZPETA MED ŠTUDIJ IN TEATER 
Ob neuspelih poizkusih na AGRFT je Simona 
na Filozofski fakulteti študirala slavistiko in so
ciologijo kulture. In bila ves čas razpeta med 
študijem in teatrom. Dve sezoni je igrala v ljubl
janskem šentjakobskem gledališču; bilo je kar 
200 do 300 predstav. In ko je tam dobila svojo 
najboljšo vlogo, seje potrdil rek, da sreča ne tra
ja dolgo. V prometni nesreči je izgubila starše in 
se morala odpovedati gledališču. Preživljala se 
je z pokojnino, ki jo je prejemala po starših in z 
novinarskim delom na radiu RGL. Se spominja
mo njenega glasu pri branju reklam? In ob vsem 
tem je obiskovala gledališko šolo GILŠ - KO-
DUM, ki je bila organizirana pri ZK() Slovenije 
in jo je vodila Metka ZOBEC. Traja 4 leta, šola 
pa je samoplačniška. 
SEVERJEVA N A G R A D A - VZPODBUDA IN 
ZAVEZA 
Za uspešno delo in vsa njena prizadevanja v te
atru je I. 1992 prejela Severjevo nagrado. "Na 
nek način sem bila vesela, ker so me predlagali 
na republiškem nivoju in to za delo zadnjih 3 let 
na področju amaterskega teatra. Močnejši od 
veselja paje bil občutek odgovornosti, kako bom 
priznanje opravičila. Samo ena je bila pot: dati 
od sebe še več, biti v igri še bolj neizprosen do 
sebe," je povedala Simona preprosto, naravno. 
NOVA ODLOČITEV - SIMONIN ŠTUDIJ V 
MOSKVI 
Ko te teater zastrupi, pravijo, ni več poti nazaj. 
Samo naprej. In ta pot je vodila Simono na 3-
lctni študij v Moskvo. Malo v naivnosti, malo pa 
v veliki želji po študiju, pravi, je verjela kolegu 
iz GILŠ-KODUM-a, ki je obljubljal, da se bodo 
imeli Slovenci v Moskvi možnost učiti v Slov
enščini. Niso jo ustavila prepričevanja in ne zas
traševanja, koliko nevarnosti preži na tujce v 
Moskvi. Resnično, pravi, ni bilo lahko, toda ko 
je premagala prve težave in si našla primerno 
stanovanje, ovir ni bilo več. Predavanja in izpiti 
so bili v Ruščini; jezika so se še dodatno učili. 
"Bilo paje v teh treh letih veliko zanimivih 
srečanj. V Rusiji se vedno dogajajo nenavadne 
stvari. Življenje je ekstremno. Medtem, ko si 
danes vesel, si že naslednji dan žalosten, do kon

ca potrt. Moje prejšnje življenjske izkušnje so 
mi pomagale, da sem znala sprejeti tudi to. Sicer 
pa mi je ruska duša - slovanska duša ruskega 
človeka kmalu postala toplejša. Ob tem pa danes 
žal ugotavljam, da smo se Slovenci v teh 3 letih 
spremenili. Življenje meje naučilo, daje treba 
tudi na tragične dogodke začeti gledati drugače. 
Dogodkov ne delim več na dobre in slabe, am
pak iz vsega poizkušam potegniti le neko 
spoznanje zase..." Simonine besede v tem pogo
voru postopoma dobivajo tudi svojo barvo. 
Vživlja se, podoživlja svoje življenje, ki bi ga 
lahko poimenovala NEIZPROSEN BOJ za do
sego cilja. 
Je torej z diplomo na svetovno priznani akadem
iji Simona dosegla cilj? 
Moskva, pravi, ji je dala veliko. Veliko. Dobro 
šolo umetniške besede, solo petja, plesa, akroba
tike, zelo dobre metode igre, predvsem pSl trdo 
disciplino; tako Simona še vedno vsak dan telo
vadi in uri glas. 
Njeno delo pa se šele začenja, pravi. Veliko je 
vložila v svoje izpopolnjevanje. Samo študij v 
Moskvi je zahteval približno 36.000 ameriških 
dolarjev. Nekaj so prispevali sponzorji, Delo 
Revije tudi ZKO občine Grosuplje ji je stala ob 
strani, pa občina Grosuplje, Vinterhalter, Mer-
cator SOROŠ fondacija, sama in njeni najbližji. 
Ob študiju pa je tudi delala: učila je slovenski 
jezik otroke naših predstavnikov v Moskvi, pre
vajala je, delala tudi na slovenski ambasadi. Zato 
pridobljeno znanje še drugače ceni. In ga pove
zuje s svojimi cilji... 
"Najprej bom igrala monodramo sodobnega 
ruskega avtorja, ki sem jo tudi sama prevedla. 
Poseben izziv pa mi pomeni delo z mladimi, ki 
hočejo postati igralci. Tako kot sem nekoč zače
la tudi jaz. Na GILŠ-KODUM-u pred avani umet
niško besedo. Rada bi bila vsaj malo podobna 
ruskim profesorjem, ki jim je v največji ponos, 
če jih njihovi učenci prekašajo v znanju in uspe
hih. V Rusiji me je namreč presenetil lep, iskren 
odnos profesorjev do študentov. In ker me prav 
na grosupeljsko dvorano veže toliko nostalgičnih 
spominov, bi v kolikor bi bile možnosti, poizkuš
ala tudi v Grosupljem, oživeti tisto, kar smo, sreč
na generacija nekoč v Grosupljem že imeli... 
Če mi bo uspelo moskovsko diplomo nostrificir
ati v Sloveniji, je pred menoj še en dolg: zakl
jučiti študij slavistike, " pripoveduje Simona. 
Barva njenega glasu se spreminja tako, da ni težko 
ugotoviti, koliko ji ti njeni cilji pomenijo. 
Simona ZORC - RAMOVŠ. To je sedaj njeno 
življenje. Drugačno. Odgovorno in duhovno 
bogato. Simona govori z gibi, z očmi. Prijetno j i 
je prisluhniti. "Na nek način," pravi, "po vseh 
doživetjih v tujini, mi je osnovno vodilo biti 
DOBER ČLOVEK. Sem samo Simona". 
Resnično. Simona ostaja Simona. Globoka umet
niška duša, ki je ni spremenil čas. Dekletce, ki 
pozdravlja mamice na osmomarčevski proslavi, 
dekle, ki podoživlja Cankarja, mlada, dovršena 
umetnica, ki je prvo moško vlogo igrala v Bold-
riku II, profesorja v Učni uri dramatika lonesca. 
Ko spregovori Simona, utihne publika in ji pris
luhne, daje slišati bit srca... 

Alenka ADAMIČ 



* * * NAŠA PRIHODNOST JE ČISTO OKOLJE * * * 

PROSTORSKA ANALIZA LOKACIJ ZA ODLAGALIŠČE 
KOMUNALNIH ODPADKOV OBČIN GROSUPLJE, IVANČNA GORICA IN DOBREPOUE 
Podrobna analiza lokacij, ki so priše v ožji iz
bor za novo komunalno deponijo, je pripravl
jena na osnovi tehničnih predpisov oziroma 
določil evropskih smernic Concil Directive on 
the landfill of waste in nemških predpisov TA 
Sindelungsabfall. Izgradnja odlagališč v Slov
eniji žal še ni opredeljena z ustreznimi tehničn
imi predpisi in minimalnimi zahtevanimi nor
mami. 
Sestava odpadkov in prognoza količin odpad
kov s teritorija treh občin (v odvoz na central
no deponijo ni vključeno le območje KS Žalna) 
zahtevata že v letu 1997 nekaj manj kot 20.000 
m3 deponij skega prostora, mišljeni so že ko-
mpaktirani odpadki pri običajni 1,9 do 2,4-krat-
ni zgostitvi. Za 20-letno deponiranje odpadk
ov bo potrebno zagotoviti cca 515.000 m3 de
ponijskega prostora, za 30-letno obdobje pa kar 
732.000 m3. Prvih pet let naj bi se trend 
naraščanja povečeval za 5 % letno, v nasledn
jih petih letih to je do leta 2010 pa naj bi se 
trend naraščanja umiril, po tem letu pa naj bi 
začel postopoma upadati. V tem času lahko re
alno pričakujemo zmanjšanje količin deponi
ranih odpadkov zaradi preprečevanja nastajanja 
odpadkov na izvoru, ponovne uporabe, recik
liranja, termične obdelave oz. sežiganja. 
Izbira treh lokacij, ki so bile podvržene podrob
ni primerjalni analizi sloni na predhodnih študi
jah alternativnih lokacij z novo komunalno de
ponijo v bivši občini Grosuplje. Ožje območje 

treh obravnavanih lokacij je bilo namreč opre-
deljno kot najbolj primerno. 
Lokacija Spaja dolina leži na meji med obči
nama Ivančna Gorica in Grosuplje in obsega 
dva kraka gornjega dela doline. Lokacija Mačk-
ovka - Gavge leži vzhodno od lokacije Spaja 
dolina, tretja lokacija Brce pa predstavlja 
jugozahodno pobočje hriba Brce - območje 
med regionalno cesto in odcepom krajevne 
ceste za Sp. Brezovo, na severozahodni strani 
pa sega do gozdnega roba. 
Več kriterijska primerjalna analiza je izvedena 
za vse pomembnejše sestavine okolja, na kat
ere bi izgradnja deponije vplivala. Ovrednotila 
je najbolj pogoste kriterije, ki se nanašajo na: 
- naravne sestavine okolja (zaščito tal in talne 

vode kot npr. geološke značilnosti temeljnih 
tal, podzemne in površine vode, klimatske 
razmere kot npr. padavine, vetrovi, naravna 
cirkulacija zraka) 

- družbene sestavine okolja (obstoječo rabo 
zemljišč, kot so gozdovi, kmetijske površine, 
rekreacijske površine, kulturno kakovost 
prostora, kot so varovana območja, naravna 
in kulturna dediščina, krajinske značilnosti, 
energetsko in komunalno infrastrukturo, odd
aljenost strnjenih naselij in posameznih stano
vanjskih objektov od predlaganih lokacij) 

- tehnične možnosti izvedbe (volumenske 
možnosti, kot so potrebna površina in oblika 
deponije, geotehnična ocena, kot je nosilnost 

in stabilnost temeljnih tal, struktura površin
skega pokrova, hidrološke in hidrogeološke 
karakteristike kot so prisotnost površinskih 
voda in precejne vode - podtalnica, potreb
nih investicijskih vlaganj, kot je izgradnja 
vodotesnih tesnilnih slojev sistema zajema 
izcednih in zalednih vod, krovnega tesnilne
ga in rekultivacijskega sloja, sistema odplin-
jevanja, izgradnja dostavnih transportnih poti 
in vidna zaščita.) 

Primerjalna analiza treh lokacij je najvišje 
uvrstila lokacijo Brce, sledi j i lokacija v Špaji 
dolini, medtem ko bi lokacijo Gavge lahko 
uvrstili v kategorijo pogojno primerno. Največ
ja pomanjkljivost prve lokacije je v njeni rela
tivni bližini naseljem in njenem omejenem pros
toru - le 20 letno obdboje, Spaja dolina omog
oča fazno izgradnjo in tudi 50-letno odlaganje. 
Lokacija Gavge pa zahteva ukinitev lokalnega 
vodnega vira za Malo Loko, pa tudi prostorsko 
je omejena. 
Strokovna gradiva in analize so pripravljene. 
Pred nami je torej predstavitev širši javnosti v 
krajevnih skupnostih in občinskim svetom. V 
razpravah računamo na strpen in konstruktiv
en dialog, kljub temu pa se verjetno obeta vroča 
in dolga jesen. 

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE 
GROSUPLJE 

V.D. DIREKTOR: 
Janez Skarlovnik 

TRGOVINA. GOSTINSTVO 
in TURIZEM, p. o» 

Atk»mi4«vo 14 
6)290 Grosuplje 

1.1, 061/J73U0. 77I-831, Fo* 772 831 

ABC TABOR - ZA VAS VEDNO NAJUGODNEJŠI 
ABC TABOR - VAM VEDNO PONUJA UGOONE PLAČILNE POGOJE 

V TRGOVINAH Z ŽIVILI, TEKSTILOM, POHIŠTVOM TER 
GRADBENIM MATERIALOM 

TEKSTIL IN OBUTEV LAHKO IZBIRATE V NAŠIH TRGOVINAH: 
- M O D A G R O S U P L J E 

- P A P I R N I C A O B U T E V G R O S U P L J E 

- M A N U F A K T U R A I V A N Č N A G O R I C A 

- T E K S T I L Š E N T V I D PRI S T I Č N I 

- E L I T A Š K O F L J I C A 

KREDIT: 30 % pologa + 3 brezobrestni obroki 
ČEKI: na 4 čeke brez obresti 

POHIŠTVO IN BELA TEHNIKA VAS ČAKA V 
TRGOVINAH 

- OPREMA GROSUPLJE 
- POHIŠTVO Ivančna Gorica 
- DOM Škofljica 
Za nakup pohištva: 
Kredit: 30 % pologa + 17 obrokov (17% obresti na glavnico) 
Čeki: 4 x - brezobrestno 
Za nakup bele tehnike in akustike 
Kredit: 30 % pologa + 17 obrokov (13% obresti na glavnico) 

PO GRADBENI MATERIAL VAS VABIMO V TRGOVINI 

-KOVINA GROSUPLJE 
- ŽELEZNINA Ivančna Gorica 
Kredit: 30 % pologa + 4 obroki brez obresti 
Čeki: 4 x brez obrestni 

TABOR 
VAŠ VSAK BAN 



KOTIČEK ZA KMETICE * KOTIČEK ZA KMETICE 

SOMATSKE CELICE V M L E K U 
Somatske celice v mleku obstaja
jo odkar obstaja krava in niso ni
kakršna nova "pogruntavščina" 
odkupovalca mleka. V svojem bist
vu so takoimenovane krvne celi
ce oz. predvsem bele krvničke, 
katerih naloga je varovanje orga
nizma pred mikrobi. Žal pa ta 
naravna obramba ne uniči vseh 
mikrobov v vimenu, le - ti lahko 
prodro globlje v žleznidel mlečne 
žleze in razvije se klinično zaznav
ni mastitis ali pa ena od oblik sub-
kliničnega oz. latentnega (prikrite
ga) mastitisa. 
Na število somatskih celic in po
jav mastitisa vpliva več dejavnik
ov: 
1. K R M A , s katero rejci ne po

krivajo vseh fizioloških in fiz-
ionomskih potreb živali. Pri vi-

P O N U D B A S K B b a n k e 

soki mlečnosti posameznim kra
vam primanjkuje kvalitetne vo-
luminozne krme (predvsem 
sena), poklada se jim preveč 
sveže krme ali pa celo slabša 
silaža (predvsem travna) in pa 
nesorazmeren delež močne 
krme. Vitaminsko mineralne 
mešanice krmijo neredno in pa 
v nepravilnih količinah. 

2. N A P A K E V MOLZNI TEHNI
KI so lahko katastrofalne. Več 
kot polovico molznih strojev na 
našem območju predstavljajo 
aparature znamke Virovitica in 
Nacional, ki so povsem neprim
erni in bi jih bilo potrebno za
menjati z duovak sistemi, ki vi
men ne poškodujejo. Zelo po
membno je pravilno delovanje 
molznega stroja, redno menja-

SKB ponudba za mlade 
Pogleduješ okrog sebe in iščeš "svojo banko"? Bi rad svoje prve 
zaslužke ali pa le njihov del modro privarčeval ali pa jih dvigoval 
na bančnem avtomatu? Morda pa potrebuješ posojilo? Odgovore 
na taka in podobna vprašanja ti lahko pomagamo najti v SKB 
banki, ki od prvega oktobra letos študentom nudi brezplačni tekoči 
račun, varčevanje in posojila. 
Če prejemaš štipendijo, pokojnino ali plačila za opravljena praktična 
dela v vzgojnoizobraževalnih programih oziroma druga občasna na
kazila (delo prek študentskega servisa), lahko pri SKB banki odpreš 
tekoči račun. Potrebuješ osebno izkaznico, potrdilo o šolanju in, če 
prejemaš štipendijo, dokument o nakazovanju štipendije. SKB banka 
tekoči račun študentov vodi brezplačno. Za čas študijskega leta je av
tomatski limit 15.000 tolarjev, možen pa je izredni limit do trikratnega 
zneska štipendije za dobo šestih mesecev. Obresti se obračunavajo in 
pripisujejo trimesečno. Obrestna mera je 2 odstotka letno. 
Za nakazila plačil za delo preko študentskih servisov lahko pri SKB 
banki odpreš tudi žiro račun. 
S K B banka nudi študentom poleg vpogledne hranilne knjižice odprtje 
varčevalne knjižice za kratkoročno varčevanje (15 dni). Minimalno 
stanje na varčevalni knjižici je 5.000 tolarjev, posamezen polog pa 
mora odležati najmanj 15 dni. Realna vrednost sredstev se ohranja s 
temeljno obrestno mero. 
Banka ti nudi tudi možnost pridobitve kratkoročnega gotovinskega 
posojila. Posojilo je omejeno na obdobje šest mesecev po obrestni 
meri D ali T + 9 odstotkov. Posojilo mora biti zavarovano s poroštveno 
izjavo staršev. 
Več o SKB ponudbi za mlade lahko izveš preko Zelenega telefona 
080-15-15 in Interneta na naslovu www.skb.si ter v SKB banki Agen
cije Grosuplje. 
V oktobrski številki Grosupeljskih odmevov smo v prispevku SKB banke 
navedli napačne podatke za obrestne mere pri vezavi sredstev, za kar 
se bralcem opravičujemo. 

S K I B A J K A D , l . 

Agencija Grosuplje 
Kolodvorska 2 
Tel.: 761-531 
Fax: 761-531 

vanje dotrajanih delov, redni 
letni pregled strojev s strani 
serviserja in predvsem ČIS
TOČA molzne opreme. 

3. ČLOVEK je v svojem hlevu 
tudi zelo pomemben dejavnik, 
saj je on tisti, ki pri gradnji ne 
bi smel pozabiti na ustrezno 
zračenje objekta. Prepih, za
tohli in vlažni hlevi, preozka in 
prekratka stojišča, neuporaba ali 
pa uporaba neprimernega nas-
tilja - vsi ti dejavniki vplivajo 
na povečanje števila somatskih 
celic. Zelo pomembna je pravil
na in higienska molža ter odnos 
rejca do živali. 

4. SELEKCIJA - s selekcijo na 
čimboljšo molznost se je čas 
molže skrajšal, povečal se je 
iztok mleka, molzna oprema pa 
se ni povsod prilagodila temu in 
spet smo pri neprimerni oprem
ljenosti z molznimi stroji. 

V rejah, kjer izvajajo ročno 
molžo, do okužb ne prihaja zara
di neprimerne molzne opreme, še 

vedno pa lahko trdim, da so tu 
prisotni vsi drugi dejavniki, ki 
vplivajo na pojav mastitisov: od 
klime v hlevu in okolja (umazane 
živali, vimena, neodcednost le
žišč) pa do neprimernega krmljen
ja. O vseh teh problemih in pa o 
predelavi kakovostnega mleka 
svetovalna služba vsako leto v 
zimskem obdobju organizira vsaj 
eno predavnaje, na katerega ste vsi 
prav lepo povabljeni že zdaj. Taka 
srečanja prinesejo razen znanja 
tudi izmenjavo izkušenj v ravnan
ju z živalmi. Veterinarji Veterinar
skega zavoda ljubljanske regije, 
ugotavljajo izredno veliko števi
lo molznic, ki pozitivno reagirajo 
na "kalifornija" test in j ih tudi 
zdravijo. Zdravljenje mastitisov, 
ki je v rokah veterinarjev in se 
nanaša le na vime, pa je velikokrat 
neuspešno, če istočasno ne od
pravimo večino naštetih faktorjev, 
ki k nastanku mastitisov pripo
morejo. 

KSS Grosuplje: Anu PAVČIČ 

Z V E Z A Š P O R T N I H O R G A N I Z A C I J G R O S U P L J E 

Adamičeva 29, 1290 Grosuplje Telef/fax:762 - 587 
R A Z P I S 

Š P O R T N I K L E T A 1996 O B Č I N E G R O S U P L J E 

Zveza športnih organizacij Grosuplje podeljuje priznanja za najboljše 
športnike, športnice, športne rekreativce in rekreativke občine Grosupl
je za leto 1996. 
Predlogi z utemeljitvami morajo prispeti na naslov Zveza športnih or
ganizacij Grosuplje, Adamičeva 29, 1290 Grosuplje najkasneje do 
ponedeljka 2. decembra 1996. 
Starostni kriteriji za izbor so: 
- mlajši dečki letnik 1982 in mlajši 
- mlajše deklice letnik 1982 in mlajše 
- fantje letnik 1981 in 1980 
- dekleta letnik 1981 in 1980 
-mladinci letnik 1979, 1978, 1977 
-mladinke letnik 1979,1978,1977 
- športnik leta, letnik 1976 in starejši 
- športnica leta, letnik 1976 in starejše 
- športni rekreativec, letnik 1976 in starejši 
- športna rekreativka, letnik 1976 in starejše 
Glede na to, da imajo športne zvrsti različne starostne kategorije, se za 
izbor upoštevajo samo letnice rojstva, ki smo jih določili v naši občini. 
V tem izboru lahko sodelujejo člani in članice kateregakoli športnega 
društva, kluba, šole, ki ima sedež v naši občini. 
Kriteriji uspeha: 
- občinski, regijski, državni, meddržavni 
- klubski 
- individualni 
Utemeljitev predloga naj poleg osnovnih podatkov (datum rojstva, naslov 
bivanja, članstvo v klubu itd.) vsebuje tudi opis doseženih letošnjih re
zultatov. 
Ob ljubilejih naj bi športne sekcije in klubi dobili jubilejne plakete za 
10, 20 in 30 letno delovanje. Poleg predloga pošljite tudi kratko ute
meljitev, ki naj vsebuje kratko zgodovino društva od ustanovitve do 
danes z glavnimi uspehi društva. 

http://www.skb.si
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SPORT IN REKREACIJA * * ŠPRT IN REKREACIJA 

V. TRADICIONALNI 24. URNI TEK 
"TEK SREČE" 

V petek, 30.8.1996 seje ob sedmih zvečer začel 
V. tradicionalni 24-urni tek "TEK SREČE" z 
zaključkom v soboto, 31.08.1996 ob sedmi uri 
zvečer. Na teku je sodelovalo 120 tekačev v 
različnih kategorijah. Start teka je bil pred 
O.Š.LOUIS-a ADAMIČ-a v Grosuplju in je 
potekal na krožni progi po ulicah Grosuplja. 
Krog je bil dolg 1700 m. Tek sreče je za vsakega 
tekača preizkus njegovih vzdrži i vostnih moči 
in volje saj sam razporeja svoje moči in voljo v 
24 urah. V tem času se sam odloča, kdaj bo 
tekel, s kakšno hitrostjo, rezultat pa so končni 
kilometri. 
Zamisel teka seje porodila pri predsedniku A K 
"ŠPELA" DIZDAREVIČ BO.IOTU, po vzoru 
tekov, ki so organizirani v Združenih državah 
Amerike in so tam vsakdanjost, pri nas pa je to 
še redkost. 
Izjave tekmovalcev na teku so pozitivne in se 
jih večina udeležuje že tradicionalno. 
Takole so povedali udeleženci: 
K L E M E N : Na tem teku se počutim super, saj 
tečem brez obremenitve in dejansko po svojih 
močeh. Organizacija teka je zelo dobra in si 
organizatorji zaslužijo en velik aplavz. 
A N D R E J A : Na tem teku tečem vsako leto in 
bom tekla tudi v bodoče. Tek v tako sproščen
em vzdušju kot je na tem maratonu, je pravi 
užitek. Hkrati se zahvaljujem svoji trenerki 

ŠPELI DIZDAREVIČ in njenim pomočnikom 
za večletno uspešno vodenje na *** n e cjt*** 
atletski poti. Zavedam se, da brez njihove po
moči in strokovnega znanja ne bi dosegla takih 
rezultatov na svoji športni poti, kot jih. 
DRUŽINA S V E T E K (iz Ljubljane): Bilo je 
enkratno. Pridemo tudi naslednje leto! 
A K "ŠPELA" se ob tej priložnosti zahvaljuje 
H Y U N D A I A V T O S A L O N - T I M A C O M -
M ERC d.o.o GROSUPLJE, M O T E L GROSU
PLJE in Z E L E N E M U V A L U , kije poskrbel za 
tekoče objave rezultatov in dobro razpoloženje 
v cilnem prostoru. I Ikrati se zahvaljujemo vsem 
ostalim sponzorjem za pomoč pri izvedbi teka; 
ti sponzorji so: 
ČZP ENOTNOST, SCT, OBČINA BREZOV
ICA, OBČINA GROSUPLJE, O A Z A , PAR-
K E T A R S T V O P A V E L S T R G A R , FOTO 
R O Z M A N , VIMONT, C A R G O CAR, C A R -
GO ATRIJ, SAŠO d.o.o., SLS GROSUPLJE, 
R I B A R N I C A P O R E B E R , M E S A R S T V O 
P U G E L J F R A N C , K O C M A N G R A F I K A , 
PIZZERIJA OVI, M O T V O Z IN PLATNO, 
M L A D I N S K A KNJIGA, III-PO, ŽUPNIK 
FRANC N O V A K . Zahvala vsem, ki ste kakor 
koli pomagali pri organizaciji teka. 
A K "ŠPELA" vabi vse zainteresirane in vse 
tiste, ki jim je tek pri srcu, da se včlanijo v red
no vadbo, bodisi tekmovalno ali za boljše 

počutje. Vpis je mogoč ob ponedeljkih in sre
dah ob 17h na O.Š. LOUIS ADAMIČ, TOVAR
NIŠKA C. ali po tel: 771-362. 
Ob tej priložnosti prosim vse eventuelne 
sponzorje, da pomagajo pri rednem delu A K 
in pri organizaciji naslednjega VI. tradicional
nega maratona. 

A K " Š P E L A " 

REZULTATI 
DEČKI do 11 let 
I. KLEMEN PUGELJ (AK ŠPELA) 
DEKLICE do 11 let 
1. URŠA SVETEK (LJUBLJANA) 
DEČKI 11-15 let 
1. MATJAŽ MARINČIČ (GROSUPLJE) 62.900 
DEKLICE 11-15 let km 
1. MAJA MANOJLOVIČ (AK ŠPELA) 

59.500 
MOŠKI od 19-29 let 
I. ANDREJ ŠTUBLAN 
ŽENSKE od 19-29 let' 
1. ŠPELA DIZDAREVIČ 
MOŠKI nad 30 let 
1. SREČKO CVET 

km 
74.800 
km 
40.800 
km 

km 
120.700 
km 
37.400 
km 

102.000 
km 
39.100 
km 
10X.800 

ŽENSKE nad 30 let 
l . IRENA SVETEK 
FANTJE 15-19 let 
1. DAMJAN SLAPNIK 
ABSOLUTNA ŽENSKA 
1. ANDREJA RAJI I 64.600 
(AK ŠPELA) 
ABSOLUTNI MOŠKI 
I. SVETEK DUŠAN 127.500 
(LJUBLJANA) 
NAJMLAJŠI UDELEŽENEC TEKA 
MAŠA S l i KI I 
NAJSTAREJŠI UDELEŽENEC TEKA 
JUSUF KRATOVAC 

* * * ZANIMIVOSTI IZ NAŠIH KRAJEV * * * 

SLOVENSKI POLHARJI 
"Slovenski polhar pa ne hodi to
likanj zavoljo prida in dobička 
na lov te živalce, ampak zavoljo 
tega, ker ga veseli" 

Josip Jurčič 
Najstarejši podatki o tem, kako so 
na Slovenskem lovili polhe, sodi
jo v 17. st. Odtlej so ostali pri nas 
načini polšjega lova do danes nekje 
enaki. O načinu lova v 17. st. po
roča Valvasor. "Love jih pa tudi v 
pasti, katerih premore marsikak 
kmet po sto in več. Razpostavi jih 
po drevesih. Te pasti so čisto pre
prosto napravljene: podobno po 
strelnem loku in sestoje iz lesa in 
vrvice." 
Leta 1689 je izpričano bezanje 
polhov iz dupel, nastavljanje les
enih ločnih pasti na drevesih in 
postavljanje pasti, t.i. skrinj (te 
omenja Valvasor) pred polšinami. 

Navedene vrste polšjega lova so 
potrjene v 18. st. Iz tega obdobja 
je znano, da so nastavljali polharji 
na enem lovu po 20 - 30 pasti in da 
so ulovili v eni noči od 3 - 5 pol
hov. 
V 19. st. so zopet opisane omen
jene vrste polšjega lova. Prav tako 
so navedene vrste polšjega lova 
znane tudi v poznejših desetletjih 
20. stoletja. V tem obdobju so v 
pasti, postavljene pred polšinami, 
ujeli v eni jeseni po 200 - 400 pol
hov. Ob t.i. duplanju je takrat 
sporočen tudi lov s pomočjo dima: 
suhovo bukovo gobo ali suho cun
jo so zažgali in spravili v dreves
no duplino, kjer so bili polhi, nato 
pa duplino zamašili. 
V začetku 20. st. so bile polšje pasti 
nekoliko drugačne kot prej. Na 
začektu 19. st. so se uveljavile 

namesto dotedanjih lesenih pasti z 
lokom , pasti na železno pero 
medtem ko so začele lesene pasti, 
postavljene pred polinam, med 
svetovnima vojnama zamenjavati 
zlasti kovinske pasti, ki so 
dokončno prišle do veljave po II. 
svetovni vojni. 
Polharji so lovili tudi med NOB. 

Leta 1942 je bila izredno dobra 
polšja letina. Pasti so nekateri 
prinesli s seboj, nekaj pa so jih 
dobili na rekvizicijah. Polhe so jed
li vsi borci, tudi tisti, ki jih niso 
nikoli prej. Tudi po vojni, leta 1946 
je bila dobra polšja letina. Takrat 
je le malokdo utegnil loviti; pasti 
ni bilo na voljo, ker so med vojno 



* * * ZANIMIVOSTI IZ NAŠIH KRAJJEV * * * 
zgorele skupaj s hišami ali pa 
strohnele v skrivališčih. V glav
nem so bili tako stari polharji -
partizani brez njih. Leta 1951 je 
sledila dobra polšja letina in začet
niki so v eni noči ujeli po 40 - 50 
polhov, spretnejši pa tudi več kot 
sto. 
Polšji lov iz preteklih obdobij nam 
odkriva tudi š tevi lne ljudske 
pravne norme, zakone in šege. 
Posebna polšja sodišča sicer niso 
poznali povsod in so lovci spore, 
ki so nastajali zaradi stav-polšjih 
lukenj v zemlji in na drevju in zara
di kraje polhov iz nastavljenih pas
ti, kar sami med seboj poravnali. 
Stari polharji, ki so bili v gozdu 
doma, so poznali mnogo stav ali 
polšin. Te so odkrivali sami ali pa 
so j im jih pokazali njihovi očetje 
in dedje. Tako seje tudi oblikova
lo svojevrstno lastništvo stav, kije 
tudi prehajalo iz roda v rod. Čas, 
kdaj se lahko začne polšji lov, so 
določali starejši polharji. Mlademu 
lovcu so lahko odvzeli pasti, če so 
odkrili, daje lovil prezgodaj. Stare
jši polharji so sploh imeli pri
vilegije.Če je mlajši lovec nastavil 
pasti, kjerje lovil starejši lovec,je 
ta imel pravico, da mu je pasti 
odstranil ali pa celo razbil. Toda 
večkrat se je zgodilo, da so tatovi 
stav, pasti in ujetih polhov ponoči 
plazili za polharjem, kije z lučjo v 
roki hodil od pasti do pasti, lako 
so izvedeli za stave in jih ob prvi 
priložnosti ukradli. Zato so izkuš
eni polharji v bližini mest, kjer so 
imeli svoje stave, ugasnili luči in v 

temi nastavljali pasti. Ujetega tatu 
so kaznovali s telesno kaznijo, na
vadno so ga pretepli s palico; če se 
ni poboljšal, so ga izločili iz 
družabnega življenja in ga niso več 
vzeli v svojo lovsko polharsko 
druščino. Po II. sv. vojni so te stare 
pravne norme počasi zamrle, a tudi 
drugi motivi lova so se spremeni
li . 
Še nekaj o koristih polšjega lova. 
Iz starejših obdobij imamo tudi 
poročila, da so Savinjčani in ljud
je v Velikih Laščah najraje jedli 
pečene polhe. Belokranjci pa ima
jo najraje kuhane polhe s krompir
jem. Iz vasi ob Cerkniškem jezeru 
pa imamo poročilo, da so v pre
teklosti bili prekajeni polhi poleg 
rib zimska hrana v večjem obsegu 
vse do dvajsetih, tridesetih let na
šega stoletja. Sušili so jih v dimu 
kakor svinino. Pri tem mora biti 
polh le dva dni v deri, potem nekaj 
dni na zraku. Tako so dobili preka-
jenega polha, ki je bil po pripove
dovanju domačinov zelo okusen. 
Danes je polh le še poslastica neka
terih strastnih polharjev, ponujajo 
pa ga tudi ob raznih prireditvah, ki 
so povezane s polharskimi nočmi. 
Na teh zabavah polharji radi pri
pravijo za obiskovalce polšji golaž, 
mnogokrat pa jih tudi spečejo. 
Polšja mast je zdravilo za ozebline 
in luskavico, proti zaprtju, prhlja
ju in izpadanju las. Uporabna je pri 
zdravljenju prašičev in goveje 
živine, pa tudi konjev. Zlasti sojo 
uporabljali pri zdravljenju kon
jskih rap (ran po nogah), pri 

ožuljenju vratu pod komatom. 
Mast ne zmrzne niti pri 36 stopin
jah celzija. V pomanjkanju ob kon
cu 1. sv vojne, so jeseni nekatere 
družine uporabljale polšjo mast za 
zabelo. Konec 19. st. so polšjo 
mast prodajali na litre v lekarne. 
Znano je, da so mast dajali piti 
konjem, ki so radi gr iz l i . Na 
Cerkniškem območju so mast up
orabljali tudi za kurja očesa. 
Pri polhanju gre za značilno obli
ko ljudskega lova, ki je bil v drugi 
polovici prejšnjega stoletja zelo 
razširjen. Ljudsko izročilo in red
ki pisani viri nam skupaj z ostanki 
orodja in naprav, ki so jih ljudje 
uporabljali pri lovu, potrjujejo, da 
so nekatere oblike lova tu že zelo 
stare. Zgovorno nam pričajo o tej 
stari panogi človeške kulture, ki se 
je v spremenjeni obliki ohranila v 
nekaterih primerih vse v današnji 
čas. 
Polšji lov je po drugi vojni pri nas 
zelo nazadoval zato, ker je zdaj vse 
manj polhov. Zakaj je tako, bi znale 

URE PRAVLJIC v Knjižnici 
Grosuplje bodo zopet potekale od 
oktobra 1996 do maja 1997, v zim
skem času vsako prvo in tretjo sre
do ob 17. uri, za otroke od 5. do 9. 
leta. 
Potekal bo tudi Bralni palček v 
sodelovanju z V V Z Grosuplje. Ob 
tej priložnosti smo v Knjižnici Gro
suplje izdali posebna NAVODILA 
ZA STARŠE, z naslovom O Bral
nem palčku, knjižnici in vašem 
malčku. 
Končali smo MEDNARODNI 
KNJIŽNI KVIZ. V knjižnico je 
prispelo blizu 800 rešitev, največ 
iz OŠ Louis Adamič na Tovarniš
ki, mentorica je bila Andreja Gl i -
ha. Tudi glavna izžrebanka, Jana 
Bambič, je iz te šole. Za ostale 
izžrebance smo pripravili prijetno 
pričevanje z naslovom "Med Indi
janci". 
Gledališka skupina Colki, kije tudi 
demonstratorskaskupina knjižne in 
knjižnične vzgoje Knjižnice Gro
suplje pa je nastopala ob našem 
predavanju na posvetovanju Pouk 
branja z vidika prenove, v Ljubl-

pojasniti naravoslovne raziskave, 
ki pa se tega vprašanja še niso 
nadrobneje lotile. Eden od vzrok
ov za takšno nazadovanje je vseka
kor ta, da gozdove čedalje bolj ure
jajo tako, da izginjajo goščave, 
grmovje ter staro drevje z dupli in 
priljubljenimi čoki, ki se posekajo 
za drva. Vrh tega pa polšji lov po 
drugi sv. vojni ni več gospodarska 
dejavnost: spričo hrane in zdravst
va, ki sta se povsem spremenili, 
polšjega mesa ne uživajo več, pa 
tudi prodaja polšjih kožic se je 
ustavila. Tako se je spremenil na
men polšjega lova, ki je po osvo
boditvi v poglavitnem samo še v 
razvedrilu, povezanem v določen
em obsegu tudi s turizmom. Vse 
to pa prinaša sodobnemu podeželju 
manj koristi, kot jih je nekdanji 
polšji lov. Pač pa je polšji lov v 
zadnjih letih v nekem pogledu širše 
zasnovan kot nekoč. Polharjem se 
pridružujejo nepolharji, med njimi 
je tudi veliko mestnih prebivalcev. 

Vladka TRONTEU 

jani. Navdušili smo tako, da so nas 
povabili na snemanje enotirneTV 
ODDAJE - ABCČIII za otroke 
Moderatorki programa Maji Zupet 
na ZELENEM VALU smo se odz
vali na povabilo, da se jim v stu
diu pridružimo 17. oktobra - na 
mednarodni dan boja proti revšči
ni. S kvizom smo namreč pristo
pili k Unicefovim prizadevanjem 
v boju proti revščini vseh oblik. 
Branje, torej osveščenost, je lahko 
eno od orožij. Se strinjate? 
Še ugotovitev strokovnjakov, ki 
jo je podala dr. Meta Grosman 
na posvetovanju Pouk branja z 
vidika prenove: "Sposobnost 
branja je preživetvena (ne deko
rativna) sposobnost. 

Ksenija Medved 

Turistična agencija ^jgj^ £j|/£> 
V A M PREDSTAVLJA 

P A R I Z 29.12. - 5 DNI , 299 D E M 
L O N D O N - P A R I Z 27 .12 . -6 D N I , 1260 D E M 
A Ž U R N A O B A L A 30.12. - 4 DNI , 355 D E M 

M U N C H E N 30.12. - 3 DNI , 399 D E M 
O H R I D 30.12. - 4 DNI , 620 D E M 
D U N A J 30.12. -3 D N I , 190 D E M 

R I M - N E A P E L J 29 .12. -5 D N I , 359 D E M 
B U D I M P E Š T A 30.12. -4 D N I , 189 D E M 

E G I P T 27.12. - 8 DNI , 1450 D E M 
T A J S K A 26 .12 . -10 DNI , 1880 U S D 

N A V O L J O SO V A M T U D I : - Z I M S K I K A T A L O G I 96/97 
K A T A L O G K A N A R S K I O T O K I , K A R I B I 

Informacije in rezervacije: 
Turistična agencija G U L I V E R 

Taborska 6, Grosuplje tel/faks: 061 771 327, 763 442 
Delovni čas: P O N - P E T : 09.00-12.00, 15.00-17.00 

KRATKE IZ 
KNJIŽNICE 



A R A D I Ž 

STORITVE V CENTRU "PARADIŽ" 
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ŠE POSEBEJ S K R B N O SMO SE LOTILI P R O G R A M O V - PROTI PRESOTERAPIJA - PERFECTA 
C E L U L I T U KI SO SESTAVLJENI IZ- J E L IMFNA DRENAŽA Z A P A R A T O M , KI DELUJE T A K O , DA Z 
. DIETE ' VPIHAVANJEM Z R A K A V POSEBNE S E G M E N T E - MANŠETE 
- LIPOLIZE (STIMULACIJA MIŠIC, KJER DOSEŽEMO Z A T R E B U H , ZADNJICO, NOGE IN R O K E , IZBOLJŠA PRETOK 
R A Z G R A D N J O MAŠČOB; O D P L A V L J A CELULIT, OBLIKUJE LIMFNE TEKOČINE. UPORABLJA SE PRI L J U D E H , KI IMAJO 
T E L O IN P R O B L E M E Z 
ZNIŽUJE T E L E S N O TEŽO) RAZŠIRJENIMI V E N A M I , S P O K A N J E M K A P I L A R , Z O T E K A N -
V NAŠEM S A L O N U U P O R A B L J A M O NAJNOVEJŠE SODOBNE JEM NOG OZIROMA VSEGA TELESA. PRESOTERAP1JA DOPOL

NJUJE ANTICELULITNO TERAPIJO. 

TURŠKA SAVNA 
B L A G O D E J N O DEL U JE N A D I H A L A IN KOŽO TER JE ŠE POSE
BEJ PRIPOROČLJIVA V 
OBDOBJU, KO SE NAS LOTEVA P R E H L A D . 
AROMA TERAPIJA 
JE POSTOPEK Z D R A V L J E N J A OZ. T R E T M A N A Z ETERIČNIMI 
OLJI, KI KREPIJO 
S A M O O B R A M B N I M E H A N I Z E M O R G A N I Z M A , OMOGOČAJO 
BOLJŠE IZLOČANJE STRUPENIH SNOVI IZ TELESA IN VZPOD
B U J A J O P R E T O K ENERGIJE V S A M I CELICI . OB T E M SE 
SPROSTIMO, OSVEŽIMO. V S E TO D O K A Z U J E , DA JE TERAPI
JA UČINKOVITA Z A NAŠE ZDRAVJE, LEPOTO IN NEGO. 

P R I Č A K U J E M O VAS, SAJ V A M ODPIRAMO POT 
DO N A R A V N E L E P O T E IN D O B R E G A POČUTJA! 

SOLARIJ - ERGOLANJ 
KREPI ODPORNOST T E L E S A IN V KOŽI TVORI " D " VITAMIN 
POSEBNI FILTRI PREPUŠČAJO S A M O Z D R A V E U L T R A V I 
JOLIČNE ŽERKE. SOLARIJ N A M Z A G O T A V L J A LEPO Z A G O R E 
LO POLT. IZKORISTIMO PRIJETNO S KORISTNIM! 

KLASIČNA NEGA OBRAZA - DEKOLTEJA 
U P O R A B L J A M O Z E L O P R I Z N A N E PREPARATE " D E C L E O R " , 
"PAULI" IN LINIJO SHEEVA, KI VSEBUJE EKSTRATE BLATA IN 
SOLI M R T V E G A MORJA IN RAZNJH ZELIŠČ. 
V S A L O N U "PARADIŽ" - IZVAJAMO TUDI MASAŽO C E L E G A 
TELESA 
- D E L N E MASAŽE 
- REFLEKSNO MASAŽO 
- EPILACIJO - TRAJNO ODSTRANJEVANJE DLAČIC Z A P A R A 
TOM SUPER B L E N D 
-DEPILACIJA 
- P E D I K U R A 
- M A N I K U R A 
- O B L O G E - IZ A L G IN BLATA M R T V E G A MORJA 



DAN REFORMACIJE 
Vsako leto, 31. oktobra, pra
znujemo D A N REFORMACIJE. 
Kaj pa je bila reformacija? To je 
bilo versko gibanje proti nepravil
nostim v katoliški cerkvi v 16. sto
letju. Iz tega gibanja pa so nastale 
nove verske skuposti, zlasti prot-
estantizem ali luteranstvo. Njegov 
začetnik je bil Martin Luther v 
Nemčiji. Pristaši reformacije so se 
odcepili od katoliške cerkve, raz
glasili Biblijo za edini vir vere in 
razširili svoj nauk po Nemčiji, Švi
ci, Nizozemski, Angliji in Skandi
navskih deželah. Posledica refor
macije in odpora katoliške cerkve 
proti njej so bile dolge in hude ver
ske vojne, ki so desetletja divjale 
po Evropi in uničile mnogo gmot
nih in kulturnih dobrin. 
Kaj pa je potem reformacija prines
la koristnega, če proslavljamo njen 
spominski dan? M . Luther je 

prevedel Biblijo iz latinščine v 
nemščino, da bi jo lahko vsakdo 
bral in potem razmišljal. Pri tem 
pa je moral ustvariti skupno nem
ščino, ki bi bila razumljiva vsem 
in takojc nastal nemški knjižni je
zik. 
Tudi Slovenci smo z reformacijo 
dobili knjižni jezik po zaslugi prot
estanta Primoža Trubarja, kije tudi 
napisal prvi slovenski knjigi Ka-

• tekizem in Abecednik. Biblijo pa 
je v slovenščino prevedel Jurij 
Dalmatin. Sploh pa so protestanti 
napisali veliko književnih del, 
predvsem so prevajali zgodbe in 
pesmi iz Sv. pisma, katekizme, pri
dige in tudi napisali izvirna dela. 
Dobili pa smo tudi prvo slovensko 
slovnico, ki jo je napisal Adam 
Bohorič in številne protestantske 
šole. Upravičeno trdimo, da so 
protestanti s svojim delom post-

PROIZVODNJA IN MONTAŽA 
PARADIŠČE9 
1293 Š M A R J E - S A P 

dimatizacija ® 
Faks: 

061 - 772 - 775 

061 - 762 - 686 
061 - 762 - 687 

Predstavljamo Vam kompaktni prezračevalni sistem, ki zadostuje po
trebam po prisilnem prezračevanju v stanovanjski hiši. Sistem je zas

novan v kompaktnem izoliranem 
ohišju, v katerem sta vgrajena 
dovodni in odvodni ventilator ter 

- kockasti prenosnik toplote. Ravno 
ta prenosnik toplote pa najbolj pri-
pomore k ekonomičnemu delovan
ju sistema, saj preko njega prena
šamo toploto iz odpadnega zraka na 
sveži zrak in skladno temu zmanj
šujemo potrebno toploto za gretja 
svežege zraka. Manjša potreba po 

toploti pa se v končni fazi odraža pri manjši porabi goriva. S pomoč
jo kompaktrtega prezračevalnega sistema imamo v prostoru kvaliteten 
sveži zrak, za katerega dogrevanje pa porabimo manjšo količino 
toplotne energije, kot pri klasičnem prisilnem prezračevanju. 

avili temelje za kulturni razvoj, ki 
je kasneje pomagal oblikovati 
slovenski narod na prehodu iz fe
vdalizma v kapitalizem. Vsak nar-

od, ki to hoče biti, pa se mora doka
zovati s svojim jezikom, svojo kul
turo in svojo umetnostjo. 

Milka ŠKUFCA 

DROGERIJA 

nm 
OBIŠČITE NAS, PREPRIČANI 

SMO, DA BOSTE NAŠLI N E K A J 
ZA SVOJE NAJDRAŽJE 

NOVOSTI! 
V drogeriji Pari/, se žc pripravljajo 
na predpraznične dni in so zato 
obogatili izbiro parfumov s povsem 
novimi vonji: UN AIR DESAMSA-
RA (Guarlan), SAFARI (Ralph Lau-
rcn), L 'EAU DTSSEY (Issey Miy-
ake), J.P. GAULTIER, PLEASURES 
(Estcc Lauder), ANGEL (Thicrrvmu-
glcr), FLEUR DTNTERDIT (Gi-
venehv), BASALA (Shiseido),. Ogl
asite sc, gotovo boste nad novimi 
vonji prijetno presenečeni! 
STENDHAL 
V drogeriji Pariz na novo nudijo vi-
sokokakovostno francosko koz-mc-
tično linijo za nego obraza in telesa 
Stendhal. Posebnost te blagovne 
znamke so vrhunski posebni proiz
vodi, edinstveni na tržišču. BIORO-
SIS krema blaži in pomirja rdečico 
(tudi obrazne kapilare), RM2 maska 
za okrog oči obnovi strukturo kože 
in ublaži otcklost oči, RM2 gel za 
področje ustnic zmanjša gubice ter 
hkrati hrani in ščiti ustnice. 
Poleg posebnih proizvodov pa bla
govna znamka Stendhal in drogerija 
Pariz ponujata tudi proizvode, na
menjene vsakodnevni negi vseh vrst 

kož. Čistilna linija BASE je sestavl
jena iz najboljših sestavin, pridobl
jenih iz mineralov. Program IIY-
DRO, ki je namenjen za vlaženje in 
hranjenje kože, uporabljajo ženske 
med I H in 30 letom ali celo starejše, 
če nimajo posebnih težav s kožo. I ,in-
ija je iz različnih proizvodov za ra
zlične vrste kože. Program BIO jc na
menjen negi občutljive kože. Testi, 
ki so jih pod medicinskim nadzorom 
izvedli v bolnišnici Saint Louis, so 
pokazali, da so vsi izdelki te linije 
popolnoma sprejemljivi tudi za na-
jobčutlivcjšo kožo. Naravno šesta 
vine, kot so lešnikovo in žitno olje 
ter karite maslo v največji meri zman
jšujejo tveganje kožnih vnetij. Pro-
grem RM2 je visokotehnološka lini
ja intenzivnih negovalnih izdelkov za 
uvelo in oslabelo kožo. Linija vse
buje vse, od izdelkov za čiščenje kože 
do izdelkov za njeno intenzivno 
nego. Osnova te linije so morski 
sadeži in superceramidi, ki jih vse
buje vsak izdelek. 
Ne odlašajte, bodite lepi zase in za 
druge - obiščite drogerijo PARIZ, 
kjer vam bodo radi svetovali in pri
pomogli k vaši enkratnosti. 

H r a n i l n i c a 

0 0 
L O N d . d . K r a n j 

V O K T O B R U M E S E C U V A R Č E V A N J A 

P R E D S T A V L J A M O N O V O S T 

"ZLATI LON" 
VISOKO DONOSEN DEPOZITNI RAČUN Z 

Z A N I M I V I M I O B R E S T N I M I M E R A M I I N MOŽNOSTJO 
N A L A G A N J A S R E D S T E V 

OB K O N C U V E Z A V E 
PA ŠE NAGRADA - Z L A T N I K ZA Z A U P A N J E 

I N ZVESTOBO 

Poslovna enota 
M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in Anica Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje - Računalniški prelom U & D Ulaga - Tisk GRAFIS Grosuplje -Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasilo 
izhaja enkrat mesečno v nakla3i 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini br^splačno.Glasilo občine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


